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Voňavá výstava
1. ročník výstavy Růže na Zámku Blatná, 2024

„Mám za sebou náročný víkend na-
plněný růžemi a příjemnými setkáními 
v pohádkovém prostředí zámku v Blatné. 
Úžasná výstava růží pořádaná místním 
spolkem Růže Blatná, díky níž se sešlo 
mnoho milovníků růží i odborníků z obo-
ru, včetně nejvyšších zástupců Rosa klubu. 
Na výstavě bylo k vidění asi 130 odrůd čes-
kých a slovenských růží. V rámci akce byla 
i soutěž o nejkrásnější růži z blatenských 
zahrádek a odborné přednášky. Celkově 
velmi povedená akce, které se za rok opět 
rád zúčastním.“ řekl Jiří Malaska, vedoucí 
rozária Flora Olomouc

Výstavu, kterou jste mohli na zámku 
Blatná navštívit o blatenské pouti, připravil 
Spolek Růže Blatná. Je to nezisková orga-
nizace, jejíž členy spojuje zájem a chuť 
věnovat spoustu svého času osvětové, vzdě-
lávací, propagační a zahradnické činnosti 

zaměřené na pěstování růží, na odkaz Jana 
Böhma a přínos pro město Blatná. Členů už 

má spolek několik desítek a mohli jste je 
často vidět na řadě míst v Blatné při výsad-
bě, ošetřování, očkování růží,… Připravili 
ale i řadu dalších akcí – promítání fi lmu 
„Na růžích ustláno“, ochutnávku sektu se 
jménem růže roku Zlaté jubileum, výlet 
do Bečova s návštěvou tamního rozária 
Böhmových růží,… Vřele doporučuji na-
vštívit jejich webovou stránku https://ru-
zeblatna.cz/, najdete tam spoustu fotografi í 
a zajímavého textu.

Důležitá byla srpnová dvoudenní vý-
stava na zámku, kterou členky a členové 
spolku Růže Blatná společně připravili 
a po celou dobu výstavy jí návštěvníky pro-
vázeli – to vše si zaslouží před členy spolku 
smeknout a hluboce se uklonit. Zabezpečení 
výstavních exponátů bylo dílem hlavně 
předsedkyně spolku, Denisy Neubarthové. 
Řezané růže do výstavního sálu dodali Jiří 
Žlebčík a Jiří Malaska z rozárií v Průhoni-
cích, Chotobuzi a Olomouci, bylo to 130 
různých odrůd, jejich seznam najdete na 
stránkách spolku Růže Blatná. Z botanické 
zahrady v Bečově obětavě přivezli na výsta-
vu čerstvě (jako na objednávku) rozkvetlou 
růži roku 2024, Zlaté jubileum.

(pokrač. na str. 4)
Příprava expozice ve výstavním sále (foto ZM)

Expozice řezaných Böhmových růží z Rozárií, v pozadí „Zlaté jubileum“, růže roku 2024 
(foto L.Švejda)
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Z HNĚVKOVA
Na začátku prázdnin jsme připravili pro 

děti i dospělé závody v rybaření. Přípravy 
byly důkladné, ale účastníků méně. Zato 
počasí nám přálo, byla pohoda,  a hlavně ryby 
braly. Vítěz jich chytil více než šest metrů. 
S diplomy a trofejní cenou na obrázku zleva 
jsou: Ted, Ida a sourozenci Barča s Frýdou 

text, foto: Petr Vích

Vítězové

SVATÝ AUGUSTIN, RÁD DĚLÁ Z TEPLA 
STÍN (28. 8.)

Prázdniny pomalu končí, dětem již 
začínají povinnosti, otevírá se nový školní 
rok. Letní sezóna však ještě stále pokračuje, 
i když podzim, který o sobě již dává vědět, 
se přiblížil. Pevně věříme, že teplé dny ještě 
zdaleka nekončí, před námi je určitě teplé celé 
září i kouzelné léto babí. Dny se ale pomalu 
krátí a stíny se prodlužují…

JAKÉ POČASÍ O JILJÍM PANUJE, TAKO-
VÉ PO CELÝ PODZIM SE UKAZUJE¨(1. 9.)

PANNY MARIE NAROZENÍ, VLAŠTOVI-
ČEK SHROMÁŽDĚNÍ (8. 9.)

ZÁŘÍ, VÍNEČKO VAŘÍ.

V ZÁŘÍ SIC SLUNCE JEŠTĚ HODNĚ 
SVÍTÍ, ALE KABÁT JIŽ PŘIPRAVENÝ 
MUSÍŠ MÍTI

LIDOVÉ ŘEMESLO BLATNÁ A PŮJ-
ČOVNA LODĚK V ZÁŘÍ

Letošní letní prodej utekl jako voda. 
Blatná ožila prázdninovými hosty, kteří se 
rádi zchladili v parných dnech v našem prů-
jezdu plném řemeslných překvapení. Počát-
kem července, kdy bylo ještě dostatek vody 
v Lomnici, byla oblíbená také PŮJČOVNA 
LODĚK. Koncem července, jako každoroč-
ně, kdy voda kolem zámku ubývá a houstne, 
jsme byli nuceni půjčování loděk přerušit 
a dosud jsme je neobnovili. Věříme však, že 
se situace v září polepší a počasí nám bude 

přát, abychom úspěšně využili zbytek sezóny. 
Vždyť řadě z vás již několik týdnů slibujeme 
oblíbené projížďky.

Od tohoto víkendu již budeme mít otevře-
no v průjezdu pouze v sobotu od 9.00 do 17.00 
hodin. Pokud začneme znovu půjčovat loďky, 
bude možno si je u nás půjčit v sobotu i neděli 
po celý den na tel. 736765747 - E. Fučíková. 
V týdnu potom v informačním centru od 10.00 
do 16.30 hod.

Náš tip: keramické hrnečky originál
 Fotokalendář  na rok 2025 s palič
 kovanými motivy od manželů
 Kurzových (cena 180,- Kč)
 www.lidove-remeslo.cz

KDYŽ JE VLHKO V ZÁŘÍ, V LESÍCH SE 
HOUBÁM DAŘÍ.

E. Fučíková, lidové řemeslo

Rozloučení 
a poděkování

V pátek 23. srpna jsme se ve smuteční 
síni blatenského krematoria rozloučili 

s mojí manželkou
Ing. Miloslavou Machovcovou.

Její srdce přestalo tlouci ve čtvrtek 
15. srpna ve strakonické nemocnici, kam 
musela jezdit na pravidelné dialýzy. Přes-
to, že měla okamžitou lékařskou pomoc, 
nepodařilo se její srdce znovu „nastarto-
vat“. Chtěl bych touto cestou poděkovat 
všem, kteří se přišli do smuteční síně 
na její poslední cestu rozloučit. Také spo-
lečně s Petrem a Janou děkujeme všem 
za květinové dary.  Vzhledem ke svému 
hendikepu jsem se domluvil, že upustíme 
od kondolencí ve smuteční síni. Za to, že 
toto bylo všemi smutečními hosty dodr-
ženo, velice děkuji. O tom, že Míla byla 
oblíbená i v partnerských městech, svědčí 
i to, že na rozloučení byly květinové dary 
ze švýcarského Roggwilu a také z němec-
ké Vachy. Kondolence přišly i z francouz-
ského Sargé-les-Le Mans. Z Roggwilu 
dorazila i malá delegace, jejíž členové 
nám předali kondolence od společných 
známých z tohoto partnerského města. 

Ještě jednou děkujeme za vaši účast  
František, Petr a Jana

Námět k zamyšlení
Zde bych se chtěl pozastavit a podělit se 

se čtenáři se svojí vzpomínkou na událost 
před několika lety, které jsme se společně 
s Mílou zúčasnili v Roggwilu. Zde zemřel 
náš velmi dobrý známý a my jsme jeli z Blat-
né na jeho poslední rozloučení. Při příchodu 
do smuteční síně v Roggwilu jsme si všimli, 
že u vchodu je proutěný košíček, do kterého 
všichni, kteří na rozloučení přišli, vkládají 
svoje písemné kondolence. Po ukončení 
smutečního obřadu byly všechny tyto vlože-
né kondolence předány pozůstalým.  Myslím 
si, že takovéto poslední vzdání úcty zemře-

lému a projevení svojí lítosti k pozůstalým 
je velmi ohleduplné. Stojí za úvahu, zda by 
tento postup s předáním svých kondolencí, 
nešlo zavést i v blatenské obřadní síni. Vím, 
že v poslední době je často na konci smuteč-
ního rozloučení sděleno, že pozůstalí prosí 
od upuštění kondolování ihned po obřadu. 
Pro smuteční hosty by předání všech osob-
ních kondolencí do připraveného košíčku, 
které by následně obdrželi pozůstalí, bylo 
i určitým  konečným rozloučením a důstoj-
ným ukončením smutečního obřadu.  

František Machove
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Máte v rodině nebo ve svém 
okolí člověka, který hůře slyší?

Neustále se doptáváte, a i tak máte potíže s porozuměním? Hle-
dáte podporu ve své životní situaci? Obraťte se na nás, poskytujeme 
bezplatně sociální služby všem lidem s jakýmkoliv sluchovým 
postižením nebo v případě nastupující ztráty sluchu.

Pomáháme s vyřizováním sociálních dávek, příspěvků nebo 
důchodů apod. Můžete se na nás obrátit i v oblasti dluhů či jiných 
problémů (práce, bydlení,...).

Dále se věnujeme nácviku odezírání, práce s telefonem, počíta-
čem či jiným chytrým zařízením, naučíme vás využívat sluchadla 
a další kompenzační pomůcky. 

Tichý svět také poskytuje tlumočení do českého znakového 
jazyka a zpět a přepis mluvené řeči, fyzicky i online. 

Moc dobře si uvědomujeme, jak je občas těžké si přiznat, že 
už náš sluch není v pořádku, a začít to řešit. Můžete nás kontakto-
vat: lucie.novotna@tichysvet.cz, tel. 722 980 331 (lze i sms nebo 
whatsapp), přijedeme za Vámi.

Zahájení provozu 
Přestupního terminálu 
Blatná v Palackého ulici
Vážení čtenáři,

na pondělí 2. září je plánováno zahájení provozu Přestupního ter-
minálu Blatná v Palackého ulici, na který budou přemístěny veškeré 
autobusové spoje, které doposud zastavovaly v ulici Boženy Němco-
vé. Zastávky v ulici Boženy Němcové budou ode dne 2. září zrušeny 
a přebudovány na parkoviště.

Ke dni 2. září bude také znovu zobousměrněn úsek Palackého ulice 
mezi křižovatkami s ul. Na Obůrce a B. Němcové, budou otevřena 
parkovací stání a chodníky v Palackého ulici. Část parkovacích stání 
bude označena jako parkoviště P+R. Jedná se o dopravní značky, které 
nestanovují řidičům žádné omezení, ale informují o tom, že se jedná 
o parkoviště, ze kterého lze přestoupit na veřejnou dopravu. Čtyři 
parkovací stání budou vyhrazena pro dobíjení elektromobilů.

Stavba bude pokračovat vybudováním šikmých parkovacích stání 
v místě dosavadních zastávek v ul. B. Němcové, rekonstrukcí chodníků, 
úpravou křižovatky ulic B. Němcové x Palackého a prodloužením pásu 
podélných stání na začátku třídy J.P. Koubka.

Stavba by měla být kompletně dokončena do 2. října letošního roku.

Jan Valášek, odbor dopravy 
Bohumil Sýbek, odbor majetku, investic a rozvoje
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Nástupiště 1: Č. Budějovice, Strakonice, Lom, Březnice 
(přes Uzeničky), Příbram, Praha, Písek v 7,05 hod. 
Nástupiště 2: Písek, Radošice, Předmíř, Lnáře, Nepomuk 
Nástupiště 3: Březnice (přes Bělčice), Březí, Bezdědovice, 
Strakonice v 6,58 hod. 
Nástupiště 4: Mirovice, Buzice, Svéradice, Komušín, Sušice 
Nástupiště 5: VÝSTUPNÍ, Blatná žel. st., Blatná Sádlov 

Přestupní terminál 
Blatná, Palackého
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Voňavá výstava
1. ročník výstavy Růže na Zámku Blatná, 

2024
(dokončení ze str. 1)

Pozoruhodné bylo, že výzvu k dodání 
vlastních růží na výstavu, vlastně do soutě-
že, vyslyšeli místní zahradnice a zahradníci 
z Blatné a sešlo se 69 vzorků. Kontejnerové 
růže do výstavního sálu zapůjčilo zahrad-
nictví pana Boušeho. Doprovodné květino-
vé vazby připravily členky spolku Martina 
Švejdová a Bára Scheinherrová.

Květiny do nich dodaly členky spolku 
ze svých zahrad a zahrada ateliéru Zpívající 
Marie Báry Scheinherrové. Ve výstavním 
sále byly dále artefakty, které se nalezly 
na spáleništi bývalé Böhmovy balírny 
u zámeckého parku - smaltové a kartonové 
cedulky se jmény růží, pluh a nejrůznější 
nářadí.

V sousedním, freskovém sálu se konaly 
přednášky: „Vyprávění o Janu Bőhmovi“ 
v podání Čestmíra Bőhma, zahradního 
architekta, „Čeští a slovenští šlechtitelé 
růží“ autora Jiřího Žlebčíka, Rosa klub ČR, 
přednášku „Historické růže“ přednesl Jiří 
Malaska, vedoucí rozária Výstaviště Flora 
Olomouc, o „Růžích v zahradě“ pohovořil 
Jakub Kovář, zahradní architekt.

O výstavu byl značný zájem, mezi něko-
lika stovkami návštěvníků byla i řada VIP 
osob: Josef Kern s paní Teresou – předseda 
Kruhu přátel růží Fürsteneck a Rosa klubu 
Dolní Bavorsko, Lucie Vodičková – členka 
výboru Rosa klubu ČR, Daniele Geff roy 
- Konštacký – členka výboru Rosa klubu 

ČR, Stanislav Konštacký – předseda Rosa 
klubu ČR

Vítěznou růži pěstuje 
na své zahrádce paní Stani-
slava Křivancová.

Odborná porota v čele s pa-
nem Jiřím Malaskou udělila 
čestné uznání růži, rostoucí 
v záhonech před bytovým do-
mem čp. 1024 v Šilhově ulici, 
o které už desítky let pečuje pan 
František Linhart.
Dovolím si použít závěrem 
citace návštěvníků z Kroniky 
výstavy:

- „Pokud se růže, které pan 
Bőhm vypěstoval před těmi 
téměř sto lety, udržely, zna-
mená to, že jsou odolné a stojí 
za to je pěstovat. Proto růžím 
pana Bőhma přeji, aby dál 
krášlily naše zahrádky a aby 
byly k prodeji a lidé si je mohli 
koupit.“ 
- „Této výstavě nelze nic 
vytknout – důležité jsou popis-

ky a ty se velmi povedly, plakáty jsou velmi 
vkusné, vázy z kvalitního čirého skla pod-
trhují krásu a charakter každé jednotlivé 
růže. Sešlo se i překvapivě velké množství 
růží ze soukromých zahrádek.“

Jiří Žlebčík, Rosa Klub ČR

- „Fantastická práce organizátorů výstavy, 
gratuluji k velkému množství krásných 
exponátů. Takto tematicky zpracovanou 
výstavu už dlouho nikdo nepořádal.“

Stanislav Konštacký, předseda Rosa 
klubu ČR

Poděkování Spolku Růže Blatná sponzorům:
Poděkování patří Zámku Blatná za fan-

tastickou spolupráci a samozřejmě sponzorům 
spolku. Výstava by se bez jejich podpory 
nemohla uskutečnit.

Podpořili nás: Zámek Blatná, Město Blat-
ná, Radio Otava, Blatenské listy, Rosa klub 
ČR, Tesla, Betonárka Mačkov, Technické 
služby Blatná, Blatenská tiskárna a Kavárna 
Terasa. Za spolupráci děkujeme také ZŠ 
T.G. Masaryka, TJ Sokolu Blatná, Maruš-
ce Vydrové Drobníkové, Majce a Karlovi 
Moulíkovým, Kamile Berndorff ové, Luboši 
Švejdovi a cukrárně Ve formě.

S významnou pomocí Spolku Růže Blatná 
článek sestavil a na další akce Spolku Růže 
Blatná a ročníky výstav se těší

Zdeněk Malina 

Návštěvníci ve výstavním sále (foto ZM)

Vítězná růže podle hlasování návštěvníků 
(foto Martina Švejdová)
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 Sto třicet let v přední linii
Ke kulatému jubileu přijel do Buzic dobrovolným hasičům poblahopřát i senátor 
Tomáš Fiala.
(dokončení z min. čísla).

Nesrovnatelně perné období mělo teprve 
nastat. Živelná katastrofa v podobě velké vody 
spolu s velkou částí Blatenska roku 2003 ne-
minula ani Buzice. Byla to pro všechny členy 
SDH Buzice velmi krutá zkouška. Oni obstáli 
s celou svou stavovskou ctí. „Denně jsme se 
vraceli domů sedření a utahaní jako koťata. 
Jezdili jsme od stavení ke stavení a vytahovali 
vodu nejen z domů, ale i studní. Tak to šlo celý 
týden. Protože povodeň těžce poškodila náš 
most, museli jsme zastavěnou oblast objíždět 
oklikou kolem buzického hradu,“ oprašuje 
zlou zkušenost tamních obyvatel s ukázkou 
moci přírodního živlu jeden z hrdinů, kteří si 
tehdy sáhli až na samé dno.

Rod Outlých je pevně spjat s hasičskými  
tradicemi a jablko tady vážně nepadá daleko 
od stromu. „Můj otec se hlásil k dobrovolným 
hasičům, já jsem rodinnou pochodeň převzal 
po něm. Teď v tom pokračují mí synové,“ 
v hlase dobrého hasiče a dobrého otce zaznívá 
patřičná hrdost.

…….. A hrr do útoku!
Kam se asi mohlo jít po naplnění všech 

ofi cialit na buzické návsi ? No, kam jinam 
než na cvičiště a předvést parádní ukázku 
požárního útoku. Tomuto účelu znamenitě 
posloužila louka za vsí. Své síly a obratnost 
tady změřilo sedm mužských družstev, čtyři 
veteránské sestavy, dva ženské celky a koneč-
ně tři dětské manšafty. Přítomno tedy bylo víc 
hasičských sborů, ale některé dopředu avizo-
valy, že se tentokrát spokojí s rolí čestných 
hostů a pozorovatelů.

Velké sólo mirotických nadějí
Jako líheň hasičských talentů se na bu-

zickém cvičišti představilo město Mirotice. 
Požární útok jedna radost zde „vystřihly“ 
hned tři dětské týmy. Protože jiní „soptíci“ 

se do soutěže nezaregistrovali, veškeré trofeje 
putovaly na tuto adresu. Všichni přihlížející 
jim tuto žeň ale od srdce přáli, protože mirotic-
ké naděje „makaly“ do roztrhání těla. „Mohlo 
by se říci- bojovaly jen sami se sebou a své 
měly jisté. Jenže tihle mladí hasiči celou se-

zónu v okresní soutěži měří síly s cca čtyřiceti 
dalšími těžkými soupeři. A tak mají plné právo 
vyběhnout jednou za čas s hadicemi a nebýt 
pod tlakem,“ vyjádřila se k dané situaci 
vedoucí mladých hasičů Klára Chovancová. 
Na své svěřence je prý velice hrdá: „Svými 
výkony nám tady v Buzicích rozhodně neu-
dělali ostudu. Co se příprav na soutěže týče, 
poctivě trénují každý pátek.“

Mirotický kroužek mladých hasičů fun-
guje od roku 2019. Jeho členská základna 
čítá k dnešnímu datu třicet mladých nadšen-
ců .  Dětem se obětavě věnuje kolektiv pěti 
vedoucích. Činnost tohoto uskupení je velmi 
rozmanitá: „Pořádáme vedle soutěží i kulturní 
akce. Letos poprvé budeme mít v létě svůj 
tábor,“ libuje si Klára Chovancová.

Blatná narazila na stříbrnou žílu
Mezi mužskou reprezentací  výrazně 

vynikla na buzické půdě hasičská parta 
z Blatné. Vlastně nebyla 100% mužská. Po-
věstnou „růži mezi trním“ a zároveň „tiskovou 
mluvčí“ tady představovala Karolína Tichá. 
S mužskými protějšky držela statečně krok, 
o čemž vypovídá výborné druhé místo týmu. 

Sami blatenští byli svým dosaženým výsled-
kem krapet zaskočeni: „Milé překvapení, 
samozřejmě! Dávali jsme se dohromady dost 
narychlo, takže jsme nepočítali s výrazným 
umístěním. V tomhle složení obvykle po sou-
těžích nejezdíme, já jsem byla taky navíc,“ 
nechala se slyšet Karolína Tichá. Vysoce 
ocenila  buzickou domobranu: „Nesli vlast-
ně břímě chystání celých oslav, což nebyla 
žádná legrace. Za daných okolností si vedli 
v útoku perfektně! Nádherné výsledky měly 
ale vůbec všechny sestavy - úroveň soutěže 
na výbornou!“

Uznání nemohla neprojevit také blatenské 
partě: „Kluci to zmákli moc dobře!“ Ona sama 
obléká hasičský dres už plných třináct let: 
„Než mi bylo patnáct, patřila jsem k mladým 
hasičům. Do osmnácti pak k dorostu. Dneska 
je to pět let, co vedu se třemi kolegy kroužek 
mladých hasičů. Tam se to rozmáchlo nad naše 
očekávání - pracujeme se třiceti dětmi a jsou 

moc šikovné,“ dává průchod nelíčenému po-
těšení všestranná hasička. Mimochodem- její 
nasazení na buzické soutěži v požárním útoku 
bylo první po dlouhých osmi letech: „Jinak se 
vážně soustředím spíše na výchovu nových 
nadějí sboru,“ dodává Karolína Tichá.

Přes Horní Poříčí domácí neprošly
Zajímavě se vyvinula situace v kategorii 

žen. Nejprve se zdálo, že na start nastoupí jen 
domácí těleso. Pak všechno změnil telefonát 
z Horního Poříčí, na který navázal příjezd 
tamní jednotky ženských hasiček do víru 
oslav 130.výročí SDH Buzice. Buzickým 

ženám tak vyvstal  velmi zdatný soupeř. 
A přes Horní poříčí domácí  nakonec neprošly, 
i když vyvinuly ohromnou snahu. „Možná 
v tom sehrál svou roli fakt, že jsme měly sil-
nější mašinu. Domácí ale nicméně předvedly 
skvělou ukázku požárního útoku, podaly super 
výkon. Taky jsme kvitovaly s povděkem,že 
buzické ženy se k nám chovaly kamarádsky, 
což nebývá na všech závodech běžné. A odpo-
lední program jako takový byl připraven víc 
než zodpovědně. Všechno pěkně navazovalo 
a šlapalo jako švýcarské hodinky,“ konstatuje 
Radka Petránová z přespolní sestavy. Zmí-
nila ještě, že ženský celek Horního Poříčí je 
po dvou letech konečně kompletní a nemusí 
už být odkázán na výpomoci. Trénuje každý 
pátek a ročně absolvuje cca jedenáct závodů. 
Samotný Sbor dobrovolných hasičů Horního 
Poříčí čítá sto jednotlivců.

Starostka Buzic a dobrovolná hasička 
Gabriela Málková v jedné osobě zmínila, že 
„holky“ z Buzic měly aspoň motivaci: „Šlo 
o to, aby soutěž měla co nejsolidnější úroveň.  
A to se podařilo. Ráda bych zvláště vyzdvihla 
nejmladší členku sboru Elišku Vohryzkovou, 
pro kterou byl tenhle start v pořadí druhým.“ 
Za zmínku stojí také to, že se na „place“ 
objevilo sedm dětiček z Buzic, oblečených 
do triček s nápisem „Hasiči“. „Ne, nepostavili 
jsme ještě dětské družstvo k útoku,“ vysvětlu-
je Gabriela Málková, „Soutěží jejich rodiče. 
A ony patří k živé propagaci našeho sboru, 
patří prostě k nám.“

Buzičtí „páni tvorstva“ se proběhli hned 
dvakrát. Jednou za muže, podruhé s jednou 
obměnou za veterány.

(dokončení na str. 6)

Děti Mirotice

Hasiči Blatná

SDH Horní Poříčí
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 Sto třicet let v přední linii
(dokončení ze str. 5)

Za pátou pozici v elitní kategorii a stříbr-
ný „metál“ ve veteránech byli velmi vděčni 
a spokojeni.

Čas na odměnu
Okolo sedmnácté hodiny bylo zaveleno 

k nástupu a nastal čas na odměny pro jednotli-
vá družstva. Slavnostní ceremoniál  obestřely  
tyto konečné výsledky:
Děti - 1. Mirotice I. ( 27.00 ),2. Mirotice II. 
(37.03),3. Mirotice III. ( 19.75 )
Ženy - 1. Horní Poříčí (21.62), Buzice (30.10)
Muži - 1. Chobot (19,69 ), 2. Blatná (21.13), 
3. Sedlice (23.67), 4. Skaličany (28.72), 5. 
Buzice (28.79),6. Uzenice (29,59), 7. Miro-
tice (32.21)
Veteráni - 1. Skaličany (28.58), 2. Buzice 
(30,88), 3. Uzenice (34,49), 4. Bezdědovice 
(39.98)

Průběh celé akce byl  napříč spektrem 
hodnocen příznivě. Však ji také SDH Buzice 
v součinnosti s obcí Buzice chystaly od le-
tošního ledna.  A tady v Buzicích se nedělá 
nic na půl!

SDH Buzice má dnes 68 členů, z toho 
41 aktivních. V rámci společenského života 
udržuje v obci tradice jako hasičský ples v bu-
dově bývalé školy, MDŽ, Čarodějnice, Den 
dětí, Mikulášskou nadílku, zdobení vánočního 
stromu, výlov rybníku aj.  Bohatá je i bri-
gádnická činnost členů sboru, díky níž ušetří 

obec Buzice nemálo fi nančních prostředků, 
které by jinak musely být vynaloženy fi rmám 
a řemeslníkům.

K hasičskému folklóru a hasičským 
přednostem odnepaměti náleží „kladný vztah 
k pivu“- národnímu nápoji. Patří to prostě 
do jednoho soudku. Ani v Buzicích při jubileu  
zdejšího hasičského sboru nezůstali domácí 
a hosté stranou. Žíznivými hrdly v tento svá-
teční den proteklo 740 „zrzavých kousků“! SDH Chobot - vítězný tým

Děti zase „trhaly rekordy“ v konzumaci párků 
v rohlíku.

…..A ještě jedno –nej…
Sbor dobrovolných hasičů Buzice drží 

jednu raritu. Je vlastníkem nejstarší zachovalé 
čtyřkolové celodřevěné stříkačky v České 
republice, vyrobené roku 1770. Exponát je 
vystaven v muzeu v Bechyni. Buzický sbor ji 
zakoupil vzápětí po svém vzniku roku 1894.

Starostka obce Buzice Gabriela Málková, 
starosta SDH Buzice Tomáš Lojík jmenovitě 
a všichni dobrovolníci , ať už členové či ne-
členové sboru, zasluhují srdečné poděkování 
za vzorně vykonanou práci a za všechny sta-
rosti, spojené se 130.výročím založení spolku 
chráněnců sv. Floriána v Buzicích.

Zvláštní poděkování náleží Sboru dobro-
volných hasičů ze Skaličan za půjčení stanů 
a za kolegiální rady, spojené s organizací tak 
velké akce. Samozřejmě pak také čestným 
hostům oslav a domácímu kolegiu zaslouži-
lých hasičů.

V Buzicích se opět podařilo společnými 
silami vykonat jedno velmi užitečné a výji-
mečné dílo. O osud této vesnice a těchto dob-
rých lidiček není třeba se obávat. Znají totiž 
vždycky pravou cestu. A nejen tu hasičskou!

Vladimír Šavrda

Šotek se zase objevil
V minulém čísle asi spolkl podpis Pepy Etlíka ml. u jeho článku o už 18. ročníku volej-

balové soutěže o Blatenské prase (BVP). Omlouváme se a Pepu tady vidíte při předávání 
prasete v roce 2012 vítěznému týmu, tehdy to byl „Freeway“.

Taky se pokusím na šotka svést, že v mé připomínce Srpna 68 na straně 4 je odkaz 
na článek o fotografovi Josefu Koudelkovi, uveden ročník Listů 2013 místo 2023.

ZM
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Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

kláštery pro mě vždy obe-
stíralo určité tajemno. Asi to 

souvisí s tím, že když jsem vyrůstal, kláštery 
„nebyly“; pokud nezanikly již mnohem dříve, 
byly v Československu zrušeny a rozehnány 
brzy po únoru 1948 a zůstaly z nich v lepším 
případě jen impozantní budovy, sloužící jiné-
mu účelu a vesměs chátrající. Kláštery jsem 
tak mohl vnímat - pod vlivem populárních pís-
niček jako je Hašlerův „Strahováček“ - spíše 
jako určité vězení. Až později – zejména při 
cestách po západní Evropě, na území dávné 
Římské říše - jsem začínal trochu zřetelněji 
vidět oněch zhruba sedmnáct století nesmírně 
bohaté historie, plné vzestupů, pádů a zase 
obnovované činnosti. A docházelo mi, že 
právě kláštery uchovávaly civilizační odkaz 
antiky a vytvořily tak pomyslný most mezi 
starověkem a středověkem; ve středověku pak 
byly prakticky jedinými centry vzdělanosti 
a často také inovací, třeba v zemědělství či 
potravinářství. 

První kláštery se v Čechách objevily kon-
cem 10. století, jejich rozmach nastal o pár 
století později a vrcholil v době panování 

Karla IV. Pohromou klášterů se následně 
stali husité, kteří mnohé kláštery vyvraždili 
a zničili, některé na dobro. Stagnace přetrvá-
vala s určitými výjimkami (příchod jezuitů 
v roce 1555) zhruba do poloviny 17. století, 
kdy rekatolizace po Třicetileté válce přivedla 
kláštery k novému, více než století trvajícímu 
rozkvětu, který zbrzdily až reformy Josefa II. 
Řada nových klášterů pak vznikla v 19. století 
ve snaze posílit specifi cké vzdělávací a zdra-
votnické služby. Pozdější smutný vývoj byl 
již naznačen a poslední kapitola se píše od 90. 
let 20. století, kdy se řada klášterů vrátila 
do rukou církve a začali se v nich objevovat 
noví řeholníci. 

Kláštery jsou každopádně důležitou a ne-
dílnou součástí celého tisíciletí naší historie. 

Dnes o nich naštěstí existuje rozsáhlá literatu-
ra, a tak není problém ponořit se do labyrintu 
klášterního světa. Pro mě se stala hlavním 
průvodcem „Encyklopedie českých klášterů“ 
z roku 1998, jejíž „studium“ (prokousávám se 
těmi 700 stranami už několik let) si zpestřuji 
návštěvami konkrétních lokalit…. Na území 
Česka se takových „klášterních lokalit“ na-
chází několik stovek - někdy tam najdete jen 
nezřetelné ruiny, ale jinde jakoby se vracela 
zašlá sláva - a dá tam třeba i přespat v mnišské 
cele, jako například v klášteře broumovském 
či tepelském. 

Při snaze o hlubší pochopení klášterního 
světa je velkým úskalím záplava v běžném 
životě málo užívaných pojmů jako kongre-
gace, kanovník, kapitula, konvent, kanonie, 
komenda, klauzura, opat, abatyše, probošt, 
vikář, konvrš, komtur atd. Hodil by se vý-
kladový slovníček. A komplikovaný je i sám 
pojem klášter, který označuje jak „příbytek 
řeholníků“, tak i „zasvěcený život“ v odlou-
čeném prostoru. Obecně je tedy lépe mluvit 
o „řeholních společenstvích“, společenstvích, 
žijících podle pravidel, označovaných jako 
řehole.

I tady je to ale dost složité. Základních ře-
holí sice není moc (sv. Basilea, sv. Benedikta, 
sv. Augustina, sv. Františka a sv. Ignáce), ale 

to nebrání velké rozmanitosti klášterů, resp. 
církevních řádů a kongregací. Až z toho jde 
hlava kolem. K nejstarším patří řády kontem-
plativní, které se věnují primárně modlitbě 
a rozjímání (například benediktini, cisterciáci, 

premonstráti, augustiniáni či karmelitáni), 
dále jsou tu řády školské (například piaristé, 
jezuité, salesiáni, voršilky či anglické panny), 
řády ošetřovatelské (například alžbětinky, 

boromejky, milosrdní bratři, milosrdné sestry, 
šedé sestry), řády žebravé, které nedisponují 
žádným majetkem (například klarisky, fran-
tiškáni, kapucíni, minorité, dominikáni či 
trinitáři) a konečně řády rytířské (maltézští 
rytíři - johanité, křižovníci, templáři, němečtí 
rytíři, lazariáni). V českých klášterech půso-
bily všechny tyto řády a četné další.

Kláštery – bývalé, současné i dávno 
zaniklé – jsou skvělou kronikou dějin této 
země od raně středověké kolonizace až 

po současnost, dějin stavebnictví, vzdě-
lanosti a duchovního vývoje, politických 
i náboženských konfl iktů. Stojí za to vydat 
se po jejich stopách třeba s výše zmíněnou 
Encyklopedií a začít můžete již nedaleko 
od Blatné – ve Lnářích, Horažďovicích, 
Písku, Březnici či Strakonicích; unikátem je 
pak husity rozvrácený cisterciácký klášter 
u Nepomuka (obec Klášter), a málokdo ví 
o skromných pozůstatcích kláštera v brdských 
Teslínech. Jen by mě docela zajímalo, proč 
žádný klášter nevznikl přímo v Blatné: vždyť 
Rozdražovští či Serenyiové zde působili právě 
v době jejich velkého rozkvětu. Karel Petrán 
už mi to bohužel neobjasní, a tak mu alespoň 
věnuji tento text.

Jan Kára

Klášter benediktinů v Břevnově byl založen 
v roce 992

Zbytky kláštera cisterciaků u Nepomuku byly 
vtěleny do vesnických domů

Více než 8 století stojí klášter premonstrátů
 v Teplé

Rozkvět příbramské Svaté hory mají na svědomí 
březničtí jezuité

Bosé karmelitánky si před pár lety postavily nový 
klášter v Drastech u Prahy
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75. výročí založení Základní umělecké školy v Blatné
H Band ZUŠ Blatná

Swingový soubor H Band byl založen 
v roce 2009. Vznikl z iniciativy ředitele školy 
Martina Škanty, po jeho nástupu do funkce 
v roce 2008, kdy dostal tento nápad a navrhl 
první složení souboru. Působil zde půl roku 
také jako klavírista. Vedením  souboru pověřil 
učitele Tomáše Nárovce, který hned od za-
čátku vše koordinoval. Škola zakoupila ze 
zahraničí drahé, kvalitní noty a už se začalo 
zkoušet. Soubor vlastně vznikl za účelem 
motivace žáků dechového oddělení a uplat-
nění  mladých muzikantů ZUŠ Blatná. Navíc 
v té době to byl trend.  A proč název H Band? 
Protože máme ve znaku havrana, jednoho 
z nejinteligentnějších ptáků, který umí imi-
tovat zvuky.

Od prvních zkoušek, na  které  jsme 
se všichni pokaždé těšili, uběhl téměř rok 
k prvnímu podařenému vystoupení v sále 
naší školy. První nacvičované a hrané skladby 
byly: Mood Indigo, It Don´t Mean A Thing, 
Georgia On My Mind, Moten Swing, Rock 
Around The Clock, A String Of Pearls, Tan-
gerine, Tequila a další.

Později se začal podílet na vedení soubo-
ru také zkušený muzikant Roman Kopřiva, 
který dodnes soubor diriguje. Repertoár 
swingových skladeb se neustále rozšiřoval 
a prezentovali jsme ho nejen na školních 
koncertech. Kvalita orchestru stále rostla 
a kapela začala hrát na mnoha různých akcích 
města Blatná i okolních obcí. Dostávali jsme 
pozvání účinkovat na MDŽ Bezdědovice, 
při květnových dnech osvobození  na zámku 
ve Lnářích, také jsme si zahráli na píseckých 
městských slavnostech a vánočních trzích 
na Staroměstském náměstí v Praze. Dále 
jsme vystupovali s naším souborem  při di-
vadle v blatenské sokolovně či koncertovali 
v Komunitním centru. Již tradičně zahajujeme 
s naší swingovou kapelou Jazz Day v Blatné. 

Často se zde podivují členové profesionálních 
hudebních těles, kteří zde také vystupují, jak 
může fungovat v tak malém městě band, který 
hraje tak pěkně. Pokaždé jsme měli velký 
úspěch a posluchači nás odměnili hlasitým 
potleskem.

Ve školním roce 2016/17 jsme se zú-
častnili krajské soutěže jazzových orchestrů 
ve Vimperku, kde jsme získali první místo 
s postupem do ústředního kola v Litvínově, 
kde se prezentovalo na 60 souborů ZUŠ z celé 
republiky. Tam jsme se umístili v bronzovém 
pásmu. Byla to pro nás velká zkušenost a další 
motivace k pokračování a nastudování nových  
skladeb.

Později se do repertoáru zařadily skladby:
Maniac, Caravan, Tuxedo Junction, 

Yesterday, In The Mood, Say Say Say, You 
Nedded Me, Speak Low, The Rainbow Co-
nection atd.

Orchestr od svého vzniku prošel mnohými 
změnami v počtu i složení hráčů.

V současnosti hrajeme ve složení: 
Martin Slanec – bicí
Pavel Voborník – baskytara
Diana Voborníková – klávesy
Jan Motyka – 1. trubka
Lukáš Pavel – 1. trubka
Magdaléna Machková – 2. trubka
Ondřej Toman – 2. trubka
Petr Thorovský – 3. trubka
Lucie Pavlová – 1. alt saxofon
Jiří Holub – 1. alt saxofon
Eva Thorovská – 2. alt saxofon
Adam Bolina – 2. alt saxofon
Miroslav Vytlačil – 1. tenor saxofon
Petr Toman – 1. pozoun
Marek Maršík – 1. horna
Magdaléna Maršíková – 2. horna 
Vedení  orchestru:  Roman Kopřiva 
(dirigent) a Tomáš Nárovec.
Před třemi roky vznikla, k velké radosti 

pana ředitele, z členů H bandu opět na škole 
také malá tradiční česká dechovka a pod 
vedením pana učitele Tomáše Nárovce již 
vystoupila několikrát na koncertech školy. 
Naposledy byla ,,zlatým hřebem“ koncertu 
k 75. výročí založení naší ZUŠ dne 23. 5. 
2024. Měla velký úspěch, prvně se totiž 
představily i její nové zpěvačky – Markéta 
Slancová a Alžběta Bolinová, které podpořila 
také paní učitelka Markéta Slavíková, která to 
s nimi nacvičovala. Společně s obecenstvem 
zazpívaly několik tradičních polek a valčíků 
z tohoto žánru a přinesli krásnou atmosféru 
na závěr slavnostního koncertu. 

Všem žákům souborů patří za jejich 
obětavost a muzikantské výkony velké díky.

Roman Kopřiva a Martin Škanta 

 12. 9. 2024

Blatná – město růží 
Rosetown Jazz & Swing  

H Band a Jazz Band Blatná  
pod záštitou senátora Tomáše Fialy

Valdštejnské 
létoVALDŠTEJNSKÁ 

ZAHRADA
VSTUP VOLNÝ 
OD 17 HODIN
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Se včelami na kafi 
Letošní cyklus Se včelami na kafi  otevřeme ve čtvrtek 12. září 2024 

od 17 hodin v kavárně Komunitního centra v Blatné, Nádražní ul. 661, 
přednáškou doc. Ing. Antonína Přidala, Ph.D., nazvanou „Plemenitba 
nebo šlechtění?“ Oba pojmy zpravidla používáme současně, ale co je 
vlastně jejich významovou podstatou? Jaký je původ včel na Českém 
území? Žije Vigor?

Vedoucí oddělení včelařství na Mendelově univerzitě v Brně 
doc. Přidal je m. j. spoluřešitelem výzkumného projektu, který řeší 
rozmanitost včely medonosné na území České republiky. Také včelaři 
z Blatenska poskytli vzorky včel do tohoto výzkumu. Se zvědavostí 
budeme očekávat dílčí výstupy projektu, které na přednášce určitě 
budou prezentovány.

Zveme včelaře a zájemce o včelařství.
Petr Texl, učitel včelařství

Souznění paličkované krajky a fotografie 

Nástěnný kalendář na rok 2025 
Oľgy a Jana Kurzových 

bude již od Výstavy růží 2024  
k dostání v Infocentru Blatná

Věčné splynutí duší Christiana 
a Blanky Battagliových
Historická událost v Buzicích dokázala, že legendární sourozenec-
kou dvojici cyklistů nerozdělila ani smrt.

Buzice - Organizátoři tradiční cykloturistické akce „Po stopách 
Christiana Battaglii“ v Buzicích u Blatné se letos postarali o jistě 
příjemné překvapení. Název pietní jízdy po místech, spjatých (nejen) 
s postavou fenomenálního cyklisty z bratronického zámku, rozšířili 
o jméno Christianovy sestry Blanky. „Měli jsme vůči této vzácné ženě 
velký dluh,“ poznamenal k tomuto kroku jeden z pořadatelů, „Vždyť 
Blanka Battagliová stejně jako její bratr milovala tenhle sport a na kole 
vydřela množství úžasných husarských kousků. Jak se o ni vyjádřil 
v povídce „Baroni na kolech“ sám spisovatel Ota Pavel, bez přehazo-
vačky dokázala pokořit nejstrašnější alpské obry. Po trase na ni čekalo 
nevídané množství fanoušků, ve své době byla neuvěřitelně populární 
a slavná. Pro svá statečná vítězství nad zdánlivě nedobytnými kopci 
dostala přezdívku „Postrach Alp“. Zatímco rodiče Blanky a Christiana 
Gizela a Quido Battagliovi holdovali jízdě na koních, jejich ratolesti 
už v dětském věku na dvoře bratronického zámku sbírali své první 
cyklistické zkušenosti: „Bohužel Blanku po letech v Blatné porazilo 
auto, což znamenalo konec její slibné cyklistické kariéry. Doprovázela 
tedy alespoň bratra Christiana na závody jako jeho spřízněná bytost, 
trenérka a ošetřovatelka v jedné osobě.“

Letos premiérově a do budoucnosti už nastálo bude tedy znít ofi ci-
ální název vzpomínkové jízdy se startem a cílem v hospodě „U Čiláka“ 
v Buzicích „Po stopách Christiana a Blanky Battagliových“.  Zaha-
jovací ročník přilákal do Buzic více než sto cyklistických nadšenců. 
Cestou se ale přidávaly ještě další skupinky věrných příznivců zdravého 
pohybu, takže nakonec čítal duhový peloton ke 140 jezdců.

(Z důvodu rozsáhlosti příspěvku uvádíme jenom upoutávku. 
Celý příspěvek si můžete přečíst na webu BL).
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Výstava Josefa Synka končí 1. září
Ještě pár dní zbývá do konce retrospektivní výstavy Josefa Synka v Městském muzeu 
Blatná. Určitě si výstavu, kterou jsme uspořádali k umělcovým osmdesátinám, nenechte 
ujít. Vleje vám do žil pořádnou dávku pozitivní energie. 

Městské muzeum Blatná vydalo J. Syn-
kovi také monografi i, kterou jsme slavnostně 
pokřtili na vernisáži výstavy 19. května. 
Název výstavy i knihy „Josef Synek – malíř 
laskavého humoru“ jsme si vypůjčili z jedno-
ho dávného článku Jindřicha Krátkého, před 
pár lety zesnulého blatenského malíře, který 
podstatu Synkovy osobnosti vystihl dokonale. 

Josef Synek (*13.3.1944) si ve svých 
začátcích vysloužil přezdívku „jihočeský 
Chagall“ – fi gury na obrazech bezstarostně 
létaly (a občas ještě létají) nad malebnými 
vesničkami. Později se přiklonil k větší expre-
si. Inspirovali jej další umělci, jako byl Pablo 
Picasso, Jean Dubuff et, Jean-Michel Basquiat, 
César Baldaccini ad. Umělecké styly totiž rád 
střídá, a proto o sobě prohlašuje, že se pohy-
buje mezi naivním a moderním projevem. 
Jeho celoživotní touhou je osvobodit malbu 
a dojít ke spontánnímu uvolněnému projevu. 
Tak, jak malují děti. A poslední roky se mu to 
daří.  „Prý pořád maluju jako dítě. Ale vždyť 
je to dobře. Picasso také říkal, že v patnácti 
maloval jako Raff ael a pak se celý život snažil 
malovat jako dítě.“

Ač býval samoukem, během svého ži-
vota si vytvořil neochvějné postavení mezi 
profesionálními malíři. Téměř celý život byl 
zaměstnán jako automechanik v Rybářství 
Blatná, ale své velké vášni se věnoval kaž-
dou volnou chvíli. Maloval, kreslil, vytvářel 
grafi ky a kovové plastiky. Nejprve vystavoval 
s českobudějovickou skupinou amatérských 
výtvarníků Radost, s dalšími jihočeskými ma-
líři pořádal úspěšné Blatenské salony, později 
se přidal ke skupině Kruh 89. Tu po revoluci 
založili umělci, kteří nemohli nebo nechtěli 
za komunistického režimu vystavovat.  V roce 
1990 stal se členem Asociace jihočeských 
výtvarníků, a tak defi nitivně stvrdil přechod 
do „profesionálního ringu“.  Dva roky před 
důchodem, v roce 2006, odešel na volnou 
nohu a od té doby se plně věnuje tvorbě.

Synkův blatenský ateliér je pro něj zá-
sadním útočištěm, kam se zavírá před světem 
a kde hledá svůj „ráj na zemi“. Svými obdi-
vovateli bývá označován jako malíř radosti 
a štěstí. Jeho laskavý smysl pro humor se 
projevuje i v názvech obrazů, např.: Červená 
jablíčka na zahradě u strýčka; Kaštan kvete 
a Karlovi to hlavu plete; Klíčení a květináče 
na zahradě u Voráče; Listy, strom a Eva v tom; 
Vy mluvíte o voze a já o koze ad.

„Kontinuita a celistvost tvorby J. Synka se 
objevuje především v jeho domově v Blatné. 

Tam se naplno ozřejmuje svébytný a ucele-
ný svět, spjatý s osobností člověka jasného 
a otevřeného, s neustálým sklonem k ironii 
(i na svůj vrub), přitom bez ostnu zloby – vždy 
ve vlídnosti a porozumění,“ napsal historik 
umění Jiří Kotalík. Blatná se v Synkově tvorbě 
objevuje stále, i když se jeho díla v poslední 
době blíží k abstrakci.

J. Synek má za sebou na 90 samostatných 
a více než 120 společných výstav po celé 
České republice i v zahraničí. Zúčastnil se 
řady sympozií a jeho díla jsou zastoupena 
v soukromých sbírkách po celém světě, a to 
ze zcela jednoduchého důvodu – s jeho obrazy 
je prostě dobře.

Při přípravě výstavy i knihy jsme s J.Syn-
kem strávili mnoho týdnů povídáním si nad 
jeho obrazy a starými fotografi emi. Čas s ním 
příjemně plynul a hodně jsme se nasmáli. Kdo 
měl to štěstí pobýt v jeho společnosti, ví, že 
má mladou duši a je s ním milo. Díky našim 
rozhovorům jsem se vnořila do jeho umění 
ještě více. Opět jsem se utvrdila v tom, jak 
důležitý je čas dětství. Co v té době „nahra-
jeme”, zůstane v nás napořád. 

Ukázka rozhovoru z monografi e Josef Sy-
nek – malíř laskavého humoru 
Dětství s vůní majoránky 
Jak vzpomínáš na dětství?

Bydleli jsme na Topičský a jako děti 
jsme měli blízko do přírody, za námi už byly 
zahrady a louky. Pořád jsme lítali venku. 
Na ulici jsme hráli fotbal, volejbal. V zimě 
jsme bruslili na Topiči. Táta byl zahradník. 
Měli jsme velkou zahradu, asi hektarovou 
a spoustu polí jsme si pronajímali, takže jsme 
jako malí museli dost pomáhat. 

Náš dům „na Topiči“ byl malinkej, nebyla 
tam ani voda. Tu jsme brali z ulice ze studny, 
která je tam dodnes. Jezdili jsme na prádlo se 
sudem do Topiče, a když jsme se tam koupali, 
tak nás samozřejmě nikdo nehlídal. Táta říkal: 
„ Jestli se mi utopíte, tak mi domu nechoďte.“ 
Blatná tehdy voněla majoránkou, ta se tady 
pěstovala a hodně se jí dařilo. My a sousedi 
jsme ji vždycky sušili v létě venku na ulici 
na plachtách. Pak se vymlacovala cepem a vy-
pocívala na několika řešetech. V tom zbytku 
jsme si u Topiče pekli brambory a dělali jsme 
si ohníčky. Měli jsme takový krásný mládí.

Takže si z dětství pamatuješ spíš vůni 
majoránky nežli růží?

Spíš tu majoránku, tu její vůni pořád cítím. 
Na růžové plantáže mám spíš takovou matnou, 

zasutou vzpomínku. Ale já jsem na plantáže 
moc nepřišel, to bylo pro nás daleko. My 
jsme lítali u Topiče, to byl náš rajón. A hlavně 
jsme mezi sebou, ty dvě části Blatný, válči-
li –Topičáci a Nádražáci. Ale chodili jsme 
do Fügnerovky, kde měl Böhm sídlo, protože 
tam bydlela teta se strejdou. Po celý ulici byly 
asi metr vysoký hustý keře růží a jejich šípky 
jsme jako děti jedli. 
Jaká je tvoje nejsilnější vzpomínka na dět-
ství?

Rád vzpomínám na tu naši zahradu 
„za jatkama“. Když jsme přišli ze školy, tak 
jsme měli od našich sepsaný úkoly a už jsme 
běželi na zahradu. Pěstovali jsme tam i pór, 
okurky, salát, kedlubny, květák. Jeden čas 
jsme měli celou zahradu pod sklem a třičtvrtě 
z toho byly jenom okurky. Práce s tím bylo 
strašně. Těch malejch květníčků se sazenice-
ma bejval plnej skleník. Když okurky rostou, 
objeví se ze začátku jen dva lístečky, říkám 
tomu osmičky, protože to tak vypadá. Občas 
to klíčení namaluju. 
Když se dívám na některé Tvoje malby, tak 
se Ti dětství uprostřed záhonků promítlo 
do obrazů krajin.

Určitě se to nějak promítlo, i když jsem si 
to doteď neuvědomoval. Člověk se tím „uma-
že“, ať chce nebo ne, jak říkal Hrabal. Ta naše 
zahrada, to bylo takový centrum, kde jsme se 
scházeli a pracovali. Pro nás to byl takovej 
ostrov, ráj na zemi. Sice jsme pracovali, ale 
byla to zábava, alespoň tak jsme to brali. Když 
si vezmeš Chagalla, tak ten žil celej život ze 
vzpomínek na dětství. Já asi taky, aniž bych 
se teda chtěl srovnávat se Chagallem, ale 
tak se to tam objevuje. Takový to poetický 
vidění světa.

Pavlína Eisenhamerová, 
Městské muzeum Blatná

Cesta domů I, 60 x 50 cm, 2022, olej na sololitu
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Vernisáž fotovýstavy se bude konat v Ambitu kláštera u Panny Marie Sněž-
né, Praha 1, Jungmannovo nám. 18  v neděli, 15.9. se zúčastní i blatenský 
fotograf Pavel Hanzlík, EFIAP, který do současné doby vystavoval na více 
než 300 amatérských i profesionálních výstavách (salonech) ve více než 40 
zemích světa. Od Japonska po USA a v celé Evropě. Na těchto salonech 
získal řadu medailí a ocenění. 

Zákaz provozu starých kotlů 
na pevná paliva

Již v roce 2012 vstoupil v platnost nový 
zákon o ochraně ovzduší. Jedním z jeho 
zásadních ustanovení bylo zavedení zákazu 
provozování kotlů na pevná paliva (uhlí 
nebo dřevo) nižší než třetí emisní třídy, a to 
od září 2022. Tento termín byl pro domácnosti 
následně posunut o dva roky. Nyní tedy platí, 
že od 1. září 2024 je provoz těchto nejstarších 
a nevyhovujících kotlů defi nitivně zakázán.

Zákaz je platný plošně, nezáleží tedy, 
jestli se jedná o provozovnu, rodinný dům 
nebo chalupu, která je využívána pouze 
občasně k rekreaci. Zároveň starý kotel ne-
lze ponechat jako zálohu pro hlavní zdroj. 
Naopak, zákaz se týká pouze kotlů, nikoliv 
lokálních topidel, jako jsou například krbo-
vá kamna, a to i pokud jsou s výměníkem. 
Tyto lokální zdroje sloužící k přímému 

sálavému vytápění tedy mohou být nadále 
provozovány.

Emisní třídu starého kotle lze vyčíst ze 
štítku na kotli. Pokud kotel štítek nemá, s vel-
kou pravděpodobností tento kotel nesplňuje 
ani první emisní třídu. Zároveň třídu kotle 
(a zda je nutné jej vyměnit) lze vyčíst také ze 
zprávy o kontrole technického stavu kotle, 
kterou by měl majitel nechat provést jednou 
za tři roky.

Stále platí, že na výměnu starého kotle lze 
využít některý z dotačních programů, aktuálně 
buď klasický program Nová zelená úsporám, 
nebo kotlíkové dotace, které jsou určeny pro 
nízkopříjmové domácnosti. Podporovány jsou 
především účinné kotle na dřevo či pelety 
nebo tepelná čerpadla.

Pokud budou lidé i nadále topit v těchto 
již nevyhovujících kotlech, hrozí jim pokuta 
až 50 tisíc korun.

V případě zájmu o bližší informace se 
můžete obrátit na poradenské středisko Ener-
gy Centre České Budějovice (www.eccb.cz), 
které nabízí bezplatné a nezávislé konzultace 
hrazené Ministerstvem průmyslu a obchodu. 
tel.: 387 312 580, e-mail: eccb@eccb.cz
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Koncert v Paštikách 
Vážení,

brzy oslavíme svátek svatého Matouše, jednoho z apoštolů a též napraveného hříšníka.
Na jeho počest nám přijede po roce zazpívat pokorný, skromný a skvělý Bohuš Matuš. 
Výtěžek z koncertu bude použit stejně jako loni na odlití chybějícího 

zvonu. Sbírka stále probíhá a pomalu se blížíme do fi nále.
Takže. 29.9. v 17.00 se těšíme na viděnou v kostele sv. Jana Křtitele 

v Paštikách.
Předprodej vstupenek jako obvykle v Infocentru Blatná.

Templum in Corde z.s.
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Akce 
7. 9. 14 h

9. 9. 16 h
Deskovky v Blatné

11. 9. 18 h 

12. 9 17 h 

13. 9.  18.30 h
Koncert Aisling

Kino 
4. 9. 19 h 
Cesta za legendou

6. 9. 20 h
tata_boys.doc

11. 9. 19 h

13. 9. 20 h

Knihovna
13. 9. 

Úterý 14–16 h
Setkání nad knihou 

3. 9. 16 h

Stálé akce 

Baila caribe SOLO

Zpívání s miminky

 

Výstavy 
út–ne 10–17 h

6. 8.–15. 9. 

Léto

Kulturní
kalendář
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5. 9.–10. 11.

21.–22. 9.
Blatenský fotofestival

21. 9. 16 h 

17.30 h  

16 h 

21.–22.8. 2024 

Pěstujeme 
kulturu
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11. 10. 19 h
Divadlo Bolka Polívky – Fichtl 

19. 11. 19 h
Divadlo Ungelt – Brácha

10. 1. 19 h

Divadelní předplatné podzim / zima 
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portport
Rozhovor 

s Antonínem Řehořem 
o budoucnosti hokejbalu

I během letošní pouťové zábavy došlo 
na tradiční přátelský hokejbalový zápas mezi 
B-týmem Datels a Kasejovicemi. Zápas skon-
čil stavem 4:2 pro domácí. I v tomto roce se 
těšil velké oblibě a hráči se již těší na příští 
Blatenskou pouť, kde budou moci Kasejovice 
dát Datels pořádnou odvetu. Přinášíme vám 
otevřený rozhovor s Antonínem Řehořem, 
spoluzakladatelem Datels, který stál u zrodu 
hokejbalu v Blatné.
Tondo, stál jsi u zrodu hokejbalu v Blatné. Co 
říkáš na současné úspěchy Datlů?

S radostí sleduji skvělé sportovní výkony 
a těší mě, že to, co jsme tady kdysi začali, 
našlo nástupce a využití.
Často tě vidíme na zápasech A týmu. Co říkáš 
na místní atmosféru?

Tento sport je alternativou k hokeji a ten 
diváky vždy táhnul. V Blatné není bohužel 
zimní stadion, tak nejsem tolik překvapený, 
že lidé vyrážejí na hokejbal. Nejdůležitější 
ovšem je, že hráči předvádějí neskutečné 
sportovní výkony na hraně svých možností 
a tím žádné fanoušky neztrácí, spíše nové zís-
kávají. I ti lidé okolo klubu dělají pro dobrou 
podívanou hodně práce. Myslím třeba hudbu, 
soutěže, občerstvení a celkovou přátelskou 
kulisu. Není náhodné, že třeba od nás z Ka-
sejovic jezdí na blatenské zápasy přes dvacet 
lidí. Nejedou v neděli po obědě na plzeňskou 
Viktorku nebo Škodovku. Jedou do Blatné.
Proto tě určitě mrzí, že se v Blatné opět 
nehrálo fi nále první ligy a “Áčko” vypadlo 
s Mladou Boleslaví už v semifi nále?

Vidím, že to mrzí především hráče. A to 
je nejdůležitější. Noční můrou všech trenérů 
je tým, kterému nevadí prohra. Nebudu hod-
notit semifi nále, je třeba se podívat na celou 
prvoligovou sezónu. První po základní části 
a bronzoví na konci. To všechno s místními 
hráči. Mimo pár pomocí od dobřanských hrá-
čů. Já určitě, jako fanoušek, zklamaný nejsem.
A co jsi říkal na jednotlivé výkony?

Ty chlapce povětšinou znám. Jsou tam, 
jako v každém kolektivním sportu, lepší a hor-
ší momenty, ať je to blatenský hokejbal nebo 
fotbalová Sparta.  Nerad jmenuji, ale David 
Braun přerostl tuto soutěž po všech stránkách. 
A srdcem Blateňák jí proto zůstává věrný. 
Viděl jsem, že je příkladem i v tréninku, a to je 
skvělé. Spoustu kluků správně strhnul. A ještě 
řeknu jedno jméno. Dan Michálek. Dle mého 
obránce s reprezentační formou. Z něho mám 
obrovskou radost. Já ho v žákovské kategorii 

trénoval. A vím, čím vším si musel v osobním 
životě projít. Je to hodný kluk, kterému tento 
sport dal v určité životní fázi naději a partu 
kamarádů. Byl vždy spolehlivý a pracovitý, 
hráč, který se těšil na každý zápas i trénink. 
Navíc výborný člověk.
Kolik bývalých svěřenců máš v současném 
kádru?

Nechci na někoho zapomenout.  Tak řeknu 
jen číslo - asi 7. Minulou sezónu jsem tam 
měl ještě bývalé spoluhráče, takže ten tým 
znám dobře.
A co říkáš hřišti, sice nový povrch, ale každo-
roční hrozba rozebírání plastů a mantinelů?

Na plastovém povrchu jsem si zahrál a je 
perfektní. Každý sport se nějak vyvíjí a tuto 
změnu chválí každý. Přispělo to k zatraktiv-
nění tohoto sportu. My dříve hráli celoročně 
na asfaltu a podle toho taky vypadaly naše 
končetiny, boty, dresy a hokejky.

Hřiště jsme v minulosti také rozebírali 
a úplně šťastné to nebylo. Po každé akci jsme 
jen sčítali škody. Nabourané mantinely od pi-
vovarských kamiónů. Provrtaný asfalt pro 
kotvení stanů. V trávě rozbité sklo a použitý 
materiál všech možných druhů. Ale to tam 
ještě nový povrch nebyl. Chápu obavu, že 
plastové díly nebudou po demontáži pasovat. 
Navíc to někdo musí také vrátit nazpátek. 
Puzzle mně nikdy moc nešly a nebavily, tak 
vám systém neporadím.
Od příštího roku chce město mantinely 
na léto rozebírat. Ohrozí to případné play 
off , kempy a přípravu na novou sezónu. Co 
si o tom myslíš?

Nejsem členem Tělovýchovné jednoty 
a ani v současnosti nejsem blatenským ob-
čanem. Nejsem ten, kdo by měl do sporu 
zasahovat. Jen nezávisle pozoruji rozjitřenou 
diskuzi mezi dvěma stranami. Za mě je to 
boj, který nemůže nikdo vyhrát. A je jen 
na vás a zastupitelích abyste našli společnou 

cestu. A jednou z cest, kterou vidím je tedy 
investice do nového hřiště, které bude k ro-
zebírání uzpůsobené. Pro současné mantinely 
po dvaceti letech by to bylo fatální.

A asi nikdo nechce, aby tady nějaké hřiště 
zaniklo. Spoustu zastupitelů znám a nevěřím, 
že v době, kdy koupíte u okénka snáze drogy 
než dobré kafe, budou bojovat se sportovci 
a rušit fungující věci.
No, ale s těmi investicemi to není jednoduché. 
Jsou značně omezené...

Musíte vytrvat, seznamovat své volené 
zástupce s vašimi cíli. Soupeř stojí proti vám 
na hřišti, ten není na radnici. Ten, kdo bude 
za hokejbal jednat s městem, nemusí umět vy-
střelit od modré. Ten musí umět sepsat žádost. 
Pozvěte starostu na čestnou buly, pozvěte 
hejtmana na zápas. Nedávno zachraňoval 
strakonické házenkáře. A věřte, že poteče 
minimálně teplá voda ve sprchách. Měli byste 
rozvíjet práci s dětmi, a naopak městu a kraji 
dobrou reklamou pomáhat. Nevím, kolik jste 
předložili písemně žádostí a nevím, kolik vám 
jich zamítli, ale mám pocit, že jich moc ne-
bylo. Jestli vůbec nějaká byla. Určitě je lepší 
věnovat se sportu než sedět u PC, televize 
a myslím si, že je sport nejlepší prevencí proti 
drogám.  Jsem přesvědčen, že se to s lepší 
komunikací poposune. Určitě nejen já vidím 
ty klubové dresy, šály a kšiltovky u dětí před 
školami. Vím, že se hráči s ostatními na nový 
povrch sami skládali. Což je pro mě v dnešní 
dotační době neskutečné.
Děkujeme za obsáhlý rozhovor a poslední 
otázkou se zeptám, co by si popřál Datlům 
do nové sezóny?

Určitě zdraví, bez toho nejde sportovat. 
A štěstí, protože bez něj nejde vyhrát. Ať 
máte vy i fanoušci ze hry radost a máte dále 
skvělou partu.

Za TJ Hokejbal Blatná
Tereza Sedláčková

Přivítání hokejbalistů na radnici
Dne 17. 6. 2024 přivítali pan starosta Ing. Robert Flandera a místostarosta Pavel Ounický 

na radnici tým mladých hokejbalistů Datels Blatná.
Poděkovali úspěšným sportovcům za skvělou reprezentaci města a zároveň pogratulovali 

Jakubovi Slezákovi, který získal zlatou medaili na Mistrovství světa v Liberci,  Štěpánovi 
Bulkovi za 3 místo na turnaji krajů U15, kde za naše město společně s Tadeášem Gutwirtem 
reprezentoval Jihočeský kraj.

Poděkování přijali také trenér Zdeněk Pangrác, který tým vzorně trénoval a vedoucí týmu 
paní Radka Červenková. 

Mladí sportovci se poděli-
li o své zážitky z odehraných 
zápasů a přijali od zástupců 
města drobné dárky. Na konci 
příjemného setkání pan sta-
rosta spolu s místostarostou 
popřáli hráčům elán, sílu 
a mnoho sportovní ch úspěchů 
v další sezóně. 

Radka Červenková



Ročník 35 (45) Blatná 30. srpna 2024 Číslo 14 / strana 17

Přijďte cvičit do Sokola
Oddíly Sokola Blatná

Pondělí Kondiční trénink Radek Řebřina 18-19 hod.

Cvičení pro ženy Jana Zumrová 19-20 hod.

Úterý Všestrannost děti (2-4 roky) s rodiči Šárka Chlandová 16.30-18 hod.

Všestrannost – Sportovní příprava 
děti (7-10 let) Šárka Chlandová 18-19 hod.

malý sál Kondiční tréninky Martin Samec 17.30-19 hod.

Badminton - dospělí Michal Dvořák 20.30-22 hod.

Středa Všestrannost děti  (3-4 roky) 
bez rodičů Šárka Chlandová 15-16 hod.

Všestrannost děti (5-7 let) bez rodičů Šárka Chlandová 16-17 hod.

Badminton děti Matěj Slováček 17-18 hod.

Míčové hry 18-19 hod.

malý sál Jóga Vlasta Šabatková 18.30-20 hod.

Volejbal dospělí 19-20.30 hod

Kalistenika Stoklasa 20.30-22 hod.

Čtvrtek Volejbal děti Josef Etlík 17.30 – 19.00

Pátek Všestrannost muži 20-22 hod.

malý sál Karate Tomáš Hajný 17-19 hod.

Denně v odpoledních hodinách trénují oddíly mažoretek , takže 
tělocvična je zcela vytížená. Do všech oddílů se můžete přihlásit pře-
dem nebo přímo na hodině.

Oddíly všestrannosti dětí budou začínat 2. zářijový týden.
V Sokole fungují ještě závodní oddíly.

Mažoretky Prezioso, vedoucí oddílu Hana Novotná a oddíl judo, 
vedoucí oddílu Lukáš Kocourek.

Oba oddíly trénují v několika kategoriích několikrát týdně. Nové 
členy přijímá pouze oddíl juda.

Všechny další informace najdete na stránkách Sokola Blatná 
www.tjsokolblatná.cz

Oddíl judo, TJ Sokol a DDM Blatná
pořádá

NÁBOR
Je Ti víc než 7 let? Rád sportuješ, cvičíš a nemáš strach z pohybu?

Pak se přijď podívat na první trénink ve školním roce 2024/2025, který se 
koná v pondělí 16. 9. od 17:30 h v malém sále blatenské 

Sokolovny

Kontakt na vedoucího kroužku:
Ing. Lukáš Kocourek
Tel.: 607 126 036
e-mail: lukas.kocourek@centrum.cz

V populárním nohejbalovém 
turnaji fi rem měli většinu 
bezdědovičtí
Bedna jim však zůstala zapovězena - tu si kompletně podmanila 
Blatná.

Bezdědovice - Těch nohejbalových turnajů mezi fi rmami působí-
cími na Blatensku se v obci Bezdědovice uskutečnila pěkná řádka. Tak 
pěkná, že si dnes už nikdo z domácích přesně neuvědomuje, kolikátý 
ročník to letos byl. No, ale není to snad jedno? Čím více sportovních 
aktivit, tím lépe. Čísla jsou jen čísla!

O oblibě nohejbalových dostaveníček v Bezdědovicích svědčí 
i fakt, že letos si to mezi sebou rozdalo deset trojic. Nejvíc sestav 
pocházelo právě z mateřské obce- hned čtyři. Ovšem cestu na me-
dailové pozice jim zabarikádovali soupeři z Blatné, kteří tady letos 
slavili úplné žně. Nejúspěšnější domácí trojka se „zaháčkovala“ těsně 
pod stupni vítězů, pro ostatní následoval sešup směrem dolů. Jisté je, 
že nohejbal má v Bezdědovicích pevnou pozici a jako nejoblíbenější 
sport i řadu vyznavačů. Ale není každý den posvícení a není každý 
rok koleda.

Turnaj „O pohár starosty obce Bezdědovice“ se i tentokrát těšil 
přízni a zájmu početné divácké obce. Z organizační stránky nebylo 
opomenuto vůbec nic důležitého, takže všechno osazenstvo nemohlo 
jinak než chválit. Pořadatelství se zodpovědně a vzorně chopili Jaro-
slav Šíp, Michal Bláha a Josef Březnický ml. Gastronomických úkolů 
zase Jan Rataj a Jakub Poskočil (obsluha grilu), žíznivým jedincům 
poskytovala „první pomoc“ Martina Bláhová. Poháry a věcné ceny 
předávala borcům za obec Bezdědovice paní Alena Vestfálová.

Organizační tým touto cestou děkuje všem sponzorům za hodnotné 
ceny a obci Bezdědovice za fi nanční dar.

Výsledková listina: 1. „Cykloservis Vinice“ (Blatná), 2. „Bob 
a Bobek“ (Blatná mix), 3. POLYGRAPH (Blatná), 4. „Svářeči“ (Bez-
dědovice), 5. „Posečeno“ (Bezdědo-
vice), 6. Technické služby (Blatná), 
7. „Fofr Band“ (Bezdědovice), 8. 
O.T.S. (Řečice), 9. D.B.D. (Dobši-
ce), 10. Bezdědovice.

Nutno zmínit, že zakladatelem 
turnaje byl pan Radek Šimsa  - místní 
podnikatel.

Akce se vydařila na výbornou 
a účast v příštím ročníku bude jistě 
ještě vyšší.

Vladimír Šavrda
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AFK  Rozmetač se v Drahenickém Málkově blýskl 
krásným fotbalem
„Legendu legend“ ale nakonec náhlá „indispozice“ několika hráčů položila na lopatky.

Drahenický Málkov - Zdá se to být neuvěřitelné, ale přece je to 
tak. Pouťový turnaj v malé kopané se letos uskutečnil v Drahenickém 
Málkově již poosmatřicáté! Udržet při životě takhle dlouho fotbalovou 
tradici - to svědčí o skutečném zápalu a obětavosti místních nadšenců. 
Dalšími „srdcaři“ v pořadí jsou fotbalisté z AFK Rozmetač Blatná, 
kteří se málkovského turnaje drží jako klíšťata. Jejich těleso získalo 
přezdívku „Legenda legend“. No a v Drahenickém Málkově věrní 
rozmetači letos obuli kopačky již po třicáté čtvrté! Želbohu tentokrát 
pohořeli. „Hráli krásný fotbal. Ale nakonec 
pohřbili sami sebe jak náhlou „indispozicí“ 
několika svých borců, tak neproměňováním vy-
ložených šancí,“ vystavil jim vysvědčení hlavní 
organizátor turnaje Vlasta Lukeš.

Na malé kopané v Drahenickém Málkově 
se tentokrát sešlo jen pět týmů  - Mirotice, O.
P.Slavia (Blatná a okolí), Policie ČR, zmíněný 
AFK Rozmetač Blatná a samozřejmě domácí 
„Grand hotel Málkov. Přes nízkou účast si to 
všichni přítomní náramně užívali a strávili zde 
nádherný den, prošpikovaný úžasnou technikou 
a bezvadnými zákroky. Atraktivní podívaná 
přilákala okolo stovky diváků a fanoušků. „To 
je obvyklý počet - klasika,“ konstatoval Vlasta 
Lukeš.

Utkání na fotbalovém hřišti měla gentleman-
ský náboj a nesla se v duchu pravidel „fair play“. Nedošlo k žádnému 
zranění, všechno proběhlo hladce. Vítězství s 9 body nakonec slavila 
sestava Policie ČR. „Pomáhali, chránili a poráželi nás,“ usmíval se 
Vlasta Lukeš, „Na pomyslný málkovský Olymp je vynesla disciplína, 
tvrdost, férovost a výborná fyzická kondice,“ zdůrazňuje fotbalový 
patriot.

„Stříbrný vítr“ načechral vlasy týmu O.P.Slavia, který se také 
pomalu přesouvá na pozici stálic nejstaršího turnaje na Blatensku. 
„Náramně jim svědčí železná vyrovnanost a střelecká produktivita. 

Dneska dali nejvíc gólů ze všech - čtrnáct,“ nešetří uznáním na jejich 
adresu „kápo“ pouťového adrenalinu mezi dvěma bránami. Všechny 
přítomné nadmíru pobavilo jejich skandování hesla: „Lepší druhý nežli 
rudý!“ „Ten pokřik jsme všichni slyšeli ještě dlouho do noci,“ vykládá 
pobaveně Vlasta Lukeš. Na hřišti nasbírala tahle prima parta 7 bodů.

Bronzovou nadílku vytěžilo mužstvo Mirotic se 6 body. „Podali 
výkon na hranici sebeobětování. Celý turnaj dali v šesti lidech,“ chválí 
konkurenci Vlasta Lukeš.

S nepopulární bramborovou medailí se 
museli smířit domácí. A nebylo to prý poprvé. 
„Série čtvrtých míst se nám nepříjemně nata-
huje,“ bere to sportovně „ředitel Grandhotelu 
Málkov“, „Někdy si myslím, že skončíme čtvrtí, 
i kdyby se dostavila tři mužstva.“

Hořkou pilulku prohry museli spolknout 
tedy zástupci AFK Rozmetač. Jako nejlepší 
gólman si přišel pro ocenění Petr Texler z týmu 
Mirotic. Nejproduktivnějším střelcem se šesti 
brankami se stal jeho soukmenovec Richard 
Klarner. A do třetice - jako nejkvalitnější hráč 
byl vyhlášen Dominik Hrubý z mužstva Policie 
ČR.

Upřímné poděkování patří všem fotbalistům, 
pořadatelům i divákům. Dále rovněž rozhodčím 
Jiřímu Masákovi a panu Grezmanovi. „Speci-

álně bych rád poděkoval Sboru dobrovolných hasičů z Drahenického 
Málkova za zakoupení nových dresů,“ nechal se slyšet závěrem Vlasta 
Lukeš.

Jak vidno, fotbal v Drahenickém Málkově je asi nesmrtelný. 
A žádný politický režim na něj neplatí. Přežil zdárně komunisty, di-
voké devadesátky a s pomocí boží přečká i „guru“ Fialu. Ono záleží 
především na lidech okolo - a ti svůj fotbal nedají ani neprodají!

Vladimír Šavrda 

Kuželkářské zpravodajství
Rádi bychom Vám představili rozlosování týmů v jednotlivých 

soutěžích. Jenže historie z loňska se opakuje a ani letos není v do-
statečném předstihu jasné, kdy a kde budou Áčko či dorost hrát. 
Věříme, že pro příští číslo již budeme moudřejší.

Jisté však je, že v sobotu 31. srpna vyvrcholí turnaj dvojic na 120 
hodů. Na ten naváže tradiční letní turnaj neregistrovaných, tentokrát 
v termínu od 4. do 18. září. Opět se hraje ve čtveřicích, kdy na kaž-
dého čeká 60 hodů  (30 do plných, 30 do dorážky).

Pokud máte tým kamarádů, kolegů, spolužáků nebo rodiny 
a chtěli byste si náš sport vyzkoušet, stačí vzít si boty se světlou pod-
rážkou a rezervovat si volný termín na webových stránkách oddílu 
(www.kuzelky-blatna.webnode.cz).

Budeme se těšit!
Za Kuželky TJ Blatná, Lukáš Drnek
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Rozsah prací: 
Izolace a sanace objektů
Pokládka drenáží, žlabů, vpustí, šachet, kanalizace a různých přípojek
Příprava štěrků do komunikace
Pokládka obrubníků, zámkové a jiné typy dlažeb
Stavba plotů a opěrných zdí z KB bloků, kamene, dřeva a jiných materiálů
Stavba zdí a příček, opravy zdi, soklů
Natahování lepidla, perlinka, štuk a další zednické práce
Práce se dřevem a různé druhy oprav a sanací 
Zajištění živnostníků na různé druhy odborných prací dle požadavku klienta

K dispozici: 
4t bagr + auto s kontejnerem 
Ostatní technika dle potřeby

Martin Jelínek
Tel: 725 882 700
m.jelen10@gmail.com
IČO: 01502557

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL
B. Němcové 29, 388 01 Blatná 

32 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz .
– HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy, 

chaty, byty, pozemky, lesy … v jakékoliv lokalitě.
Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!

Zajistíme Vám bezstarostný prodej. 
Prezentace na největších realitních serverech

a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.
Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné... 

Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb nejdéle
působící realitní kanceláře v regionu. 

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

OCELOVÉ KONSTRUKCE ZÁHROBÍ s. r. o.  

 

Hledají nové zaměstnance na pozici: 

 

                    
„ZÁMEČNÍK A SVÁŘEČ“

 Náplň práce:

 o Zámečnické práce v

 

nově vystavené hale

 o Svařování dílů a kovových konstrukcí

 o Výroba ocelových hal a jednoúčelových strojů

 o Kovovýroba

 Bližší informace na tel. čísle: 721 631 693 nebo e – mail: info@okzahrobi.cz

2024Bonusy

34 000Kčaž

ví
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Přidejte se k nám
do 30. září 2024

pro zdraví vaší rodiny

Klientské centrum Strakonice - Plánkova 629
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BUĎTE SOUČÁSTÍ
STABILNÍ RODINNÉ
FIRMY
S BUDOUCNOSTÍ!

pfeifergroup.com /cs

We connect people,
nature and technology.

For better wood solutions.

Aktuálně volné pozice:
CHANOVICE  Fin. účetní senior /
Směnový údržbář / Obsluha výrobní linky 
TRHANOV Obsluha linky / Elektrikář 

13. plat
25 dní dovolené
Přítomnostní prémie 1.000 Kč / měsíc
Stravenkový paušál
Příspěvěk na dopravu
Náborový příspěvek 12.000 Kč a mnoho dalšího

Neváhejte a přijďte se k nám osobně podívat.
Pohovory v Chanovicích probíhají každou středu v 9,00 hod.

ZAJÍMÁ VÁS, 
JAK TO U NÁS VYPADÁ?

NASKENUJTE QR KÓD.

PFEIFER HOLZ S.R.O.
TRHANOV 72
345 33 TRHANOV

PFEIFER HOLZ S.R.O.
CHANOVICE 102
341 01 HORAŽĎOVICE

IVANA ŠIMONOVÁ
TEL. 602 659 522
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

MARIE CHMELÍKOVÁ
TEL. 379 414 013
NABOR@PFEIFERGROUP.COM
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Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

- VÝSTAVBA BYTOVÝCH I 
   NEBYTOVÝCH PROSTOR, NOVOSTAVBY
- REKONSTRUKCE VESNICKÝCH CHALUP,
   PAMÁTKOVÝCH OBJEKTŮ A RODINNÝCH DOMŮ
- ZEMNÍ A VÝKOPOVÉ PRÁCE BAGREM 
- KONTEJNEROVÁ DOPRAVA 

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

info@spacesolution.cz +420 737 18 19 19
www.spacesolution.cz

 

Vishay Blatná ESTA přijme na plný úvazek  
 VÝROBNÍHO ŘEDITELE 

VŠ vzdělání s elektrotechnickým zaměřením 
Víceleté zkušenosti s řízením výroby a lidí 
Vynikající organizační a komunikační schopnosti 
Plynulá znalost českého jazyka, pokročilá úroveň AJ, NJ výhodou 

 

INŽENÝRA KVALITY 
 

VŠ nebo SŠ vzdělání s praxí a elektrotechnickým zaměřením 
Aktivní znalost českého a anglického jazyka 
Samostatnost, spolehlivost, pečlivost 
Komunikativní dovednosti a znalost nástrojů kvality 

 
Kontakt: 
VISHAY ELECTRONIC spol. s r.o., Paštická 1243, 388 01 Blatná  
tel. 383 455 516 – Benešová Jana 
email: jana.benesova@vishay.com 

Koupím zděnou 
řadovou garáž 

v Blatné na úschovu 
auta. 

tel. 775 370 739 

60 letá žena, štíhlá, 
středoškolského 
vzdělání hledá 

přítele pro trvalý 
vztah

mobil 601 106 721
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Autodoprava Petr Chvátal Blatná
Chlumská 1355 - 388 01 Blatná

+420 603 247 601

www.adchvatal.cz             ad.chvatal@seznam.cz

►  Zemní a výkopové práce, traktorbagr + otočný bagr

►  Dovoz kameniva, písku, betonu

►  Kontejnerová přeprava, pronájem kontejneru,

 odvoz suti

►  TATRA 815 sklápěč  + hydraulická ruka

Přijmeme 1-2 řidiče MKD řidičský průkaz sk. C + E,

mzdové ohodnocení – 41.000 Kč ,

pojištění pracovní neschopnosti, 13. plat, víkendy volné,

stálá práce

Soukromá ordinace fyzioterapie 
Individuální fyzioterapie dosp lých 

a d tí od 3 let
Tel. 602 439 086

www.fyzioterapieblatna.cz 
Adresa: Zahradnická 1078, Blatná 38801 

(budova Lékárna Arnika - bo ní vchod)

 
 

Firma Czech Industrial Fabrics s.r.o., provozovna Blatná hledá:  
Technického pracovníka/pracovnici do ruční výroby filtračních pásů 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pro více informací prosím volejte: 733 213 077 
 

U Sladovny 277, 388 01 Blatná,  email: info@czechindustrialfabrics.cz,  www. czechindustrialfabrics.cz 

Nabízíme: 
nadstandardní finanční ohodnocení  
různorodá náplň práce v zakázkové výrobě  
provoz na jednu směnu 
možnost i částečného pracovního úvazku 
individuální přístup v malém kolektivu 

Požadujeme: 
technické a kreativní myšlení 
manuální zručnost 
pečlivost, spolehlivost 
dobrý zrak pro jemnou práci 
ochota a schopnost se učit 
vysoké pracovní nasazení 
fyzická zdatnost 
nekonfliktní jednání 

Náplň práce: 
ruční zakázková výroba filtračních pásů 
podílení se na vývoji technologických postupů 

Prodám digestoř značky AMICA 
SKZ 65 XWG, digestoř je nová, 
pouze rozbalená (nevhodný dárek). 
Koupená 11/2023, lze doložit fak-
turu. Luxusní bílé provedení - sklo, 
úsporné LED světlo, čtyři stupně 
výkonu, energetická třída A. Di-
gestoř lze zapojit doǡkomína nebo 
lze odsávat pomocí uhlíkových 
fi ltrů bez nutnosti zapojení komína 

(prodávám společně sǡfi ltry vǡceně).
Cena zaǡkomplet 2.500 Kč.ǡ 

Tel.: 777 115 026.
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Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

-  závodní stravování

 

 

Autodíly -    
     železářství

MAREK CHVÁTAL

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

ZELENÁ ZELENÁ 
ÚSPO RÁMÚSPO RÁM
- Projekty, dozory
- Vyřízení dotace

Ing. Luděk Jánský

tel: 777 223 368

Mechanik / Mechanička
Skladník
Manipulant

Šička

Montážní dělník / dělnice
Obsluha svařovacích automatů

Dejte šanci
nové práci

Pak hledáme
právě Vás!

Hledáte práci?

Kontaktujte nás:

www.prijemnaprace.cz
personalni@leifheit-sro.cz

Leifheit s.r.o. - Sádlov 1300, 388 01 Blatná

Přemýšlíte o změně zaměstnání?
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Věčné splynutí duší Christiana a Blanky Battagliových
Historická událost v Buzicích dokázala, že legendární sourozeneckou dvojici cyklistů 

nerozdělila ani smrt.

Buzice - Organizátoři tradiční cykloturi-
stické akce „Po stopách Christiana Battaglii“ 
v Buzicích u Blatné se letos postarali o jis-
tě příjemné překvapení. Název pietní jízdy 
po místech, spjatých (nejen) s postavou fe-
nomenálního cyklisty z bratronického zám-
ku, rozšířili o jméno Christianovy sestry 
Blanky. „Měli jsme vůči této vzácné ženě 
velký dluh,“ poznamenal k tomuto kroku je-

den z pořadatelů, „Vždyť Blanka Battagliová 
stejně jako její bratr milovala tenhle sport 
a na kole vydřela množství úžasných husar-
ských kousků. Jak se o ni vyjádřil v povíd-
ce „Baroni na kolech“ sám spisovatel Ota 
Pavel, bez přehazovačky dokázala pokořit 
nejstrašnější alpské obry. Po trase na ni če-
kalo nevídané množství fanoušků, ve své 
době byla neuvěřitelně populární a slavná. 
Pro svá statečná vítězství nad zdánlivě nedo-
bytnými kopci dostala přezdívku „Postrach 
Alp“. Zatímco rodiče Blanky a Christiana 
Gizela a Quido Battagliovi holdovali jízdě 
na koních, jejich ratolesti už v dětském věku 
na dvoře bratronického zámku sbírali své 
první cyklistické zkušenosti: „Bohužel Blan-
ku po letech v Blatné porazilo auto, což zna-
menalo konec její slibné cyklistické kariéry. 
Doprovázela tedy alespoň bratra Christiana 
na závody jako jeho spřízněná bytost, trenér-
ka a ošetřovatelka v jedné osobě.“

Letos premiérově a do budoucnosti už 
nastálo bude tedy znít ofi ciální název vzpo-
mínkové jízdy se startem a cílem v hospodě 
„U Čiláka“ v Buzicích „Po stopách Christia-
na a Blanky Battagliových“.  Zahajovací roč-
ník přilákal do Buzic více než sto cyklistic-

kých nadšenců. Cestou se ale přidávaly ještě 
další skupinky věrných příznivců zdravého 
pohybu, takže nakonec čítal duhový peloton 
ke 140 jezdců. U prezentace byla možnost 
zakoupit si za lidovou cenu trička s portré-
ty obou tváří cykloakce v tyrkysové barvě, 
volně k rozebrání byly i samolepky a knihy 
s cykloturistickou tématikou. Na každého 
absolventa okruhu- lhostejno, zda celého 

o délce cca 53 kilometrů nebo polovičního- 
bylo pamatováno velmi zdařile vyhotove-
ným pamětním listem.

Pieta i s policejní asistencí
Startovní pole před buzickým hostincem 

„U Čiláka“ skýtalo v ono sobotní dopole-
dne o to malebnější pohled, že se nad ním 
opět klenula nafukovací cyklistická brána, 
zapůjčená provozovatelem velkoobcho-
du s jízdními koly a cyklistickými doplňky 
z Písku Karlem Švecem. Přítomné sportovce 
přišla uvítat a povzbudit také paní starostka 
obce Buzice Gabriela Málková. „Dobrý vítr 
do plachet“ jim zavinšoval rovněž majitel 
hospody Petr Samec. A po tzv. „akademic-
ké čtvrthodince“ zpoždění na pokyn paní 
starostky vyjelo za doprovodným vozidlem 
pestrobarevné klubko přátel a následovníků 
sourozenců Battagliových. Bezpečný prů-
jezd nedalekou Blatnou zabezpečili i tento-
krát příslušníci tamní městské policie.

Cyklistická trasa zůstala nezměněna, 
a to: Buzice – Blatná – Jindřichovice - Zá-
boří (hřbitov, místo posledního odpočinku 
rodiny Battagliových) - Bratronice (náves, 
občerstvovací stanice v budově Obecního 

úřadu, proslov emeritního senátora ing. Jose-
fa Kalbáče na téma „Historie panství a rodu 
Battagliů“, společné fotografování u čestné-
ho pomníku barona Christiana) - Třebohos-
tice- les „Tisovník“ (minuta ticha u křížku, 
označujícího místo úmrtí Christiana Battaglii 
na kole). Doporučená zpáteční cesta smě-
řovala zpět do Třebohostic – Doubravice – 
Lažan – Čekanic – Mačkova - Blatné a zpět 
do Buzic.

Mezi Zábořím a Bratronicemi pravidel-
ně zastavuje také cyklistický peloton u ma-
lého památníčku, který připomíná tragickou 
nehodu vynikajícího závodníka z Blatné 
Luboše Hajny. Ten se tady střetl s automobi-
lem. A k tomuto pomníčku vybraný jedinec 
vždy položí prostou luční kytici, která říká: 
„Nikdy nezapomeneme, kamaráde!“  Stejně 
prostý, nicméně okouzlující a vonný šperk 
matky přírody políbí při této příležitosti 
půdu a kámen i na všech ostatních pietních 
zastaveních. V prostých lučních kyticích se 
záměrně odráží cit, láska a pokora k daru ži-
vota, všemu dobrému, všemu krásnému, vol-
nosti a svobodě. Tak, jak to cítili a prožívali 
všichni tito lidé ryzích kvalit, kterým je tato 
cykloakce věnována.

„Jsem vděčný za to, že mi tyhle výjimečné 
lidi osud přivedl do cesty!“

„Armáda“ pamětníků, kteří měli tu čest 
trávit méně či více pozemského času s ně-
kterým z rodu Battagliů, bohužel povážlivě 
řídne. Ale stále jich milosrdný bůh ještě dost 
uchovává ve víru života, aby mohli podá-
vat svědectví o příkladném jednání a činech 
venkovských šlechticů, co nikdy své tituly 
nevystavovali na odiv. Jedním z takových 

„posledních mohykánů“ battagliovské éry je 
emeritní senátor Ing. Josef Kalbáč z Třebo-
hostic (84 let). Člověk vysokých mravních 
zásad, vždy připraven hájit pravdu a nabíd-
nout každému potřebnému nezištně svou po-
moc. Věřící a ve své víře pevný muž, který 
spoluvytvářel lidsky vznešený a dokonalý 
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kolorit bratronického panství za starých, 
zlatých časů coby briliant vzácný prsten. Mi-
moto má Josef Kalbáč obdivuhodnou paměť 
a v kombinaci s jeho brilantní slovní zásobou 
vznikají proslovy, co doslova a do písmene 
omračují davy.

Stejně jako při všech předešlých roční-
cích pietní cyklistické jízdy emeritní sená-
tor i letos čekal v Bratronicích, až se vynoří 
zpoza stínu pod místní návsí první siluety 
šlachovitých jezdců na kolech. Spolu s Jo-
sefem Kalbáčem tam již podruhé čekal také 
profesor Stanislav Chvapil z Roudnice nad 

Labem- další živá legenda. Cyklistika si 
ho sice nepodmanila, nicméně sourozence 
Blanku a Christiana osobně velice dobře 
znal. „Já jsem tady v Jižních Čechách plných 
šedesát let kroužkoval čápy,“ uvádí profe-
sor Stanislav Chvapil, „Do mého „revíru“ 
patřil i komín na bratronickém zámku. Měl 
jsem tedy možnost se s hrdiny z knihy Oty 
Pavla spřátelit. Mnoho let jsme si zejména 
s Christianem mimo osobních setkání také 
dopisovali.“ Profesor Chvapil je teď posled-
ní viditelnou postavou dlouhého a krásné-
ho příběhu: „Blanka s Christianem sní svůj 
poslední sen na svatém poli v Záboří. Jako 
mávnutím kouzelného proutku zmizelo také 
čapí hnízdo z bratronického zámku. Jeho 
okřídlení obyvatelé, kteří odnepaměti střeži-
li spravedlivý spánek majitelů sídla, jakoby 
vycítili přítomnost smrti v jeho stěnách a se-
znali, že tady již jejich odvěký úkol defi ni-
tivně skončil.“

Emeritní senátor Josef Kalbáč po dojez-
du pelotonu na bratronickou náves tradič-
ně promluvil ke shromážděným cyklistům 
i obyvatelům vesnice a jejího okolí. Sonda 
do hlubin rodu Battagliů a jejich panství 
v jeho podání zaujala posluchače natolik, že 
byl téměř slyšet tlukot jejich srdcí. Žádný tá-
borový řečník by se s ním v tomhle ohledu 
nemohl měřit. Po zaslouženém bouřlivém 
potlesku položil k čestnému pomníku Chris-
tiana Battaglii energický pamětník z Třebo-
hostic spolu s profesorem Chvapilem pod 
bustu v hořickém pískovci luční kytici.

Jeho vzpomínky se nejprve točí okolo 
Christianovy sestry Blanky: „Blanka Ba-
ttagliová se - a to mnoho lidí neví- provdala 
do Švýcarska za populárního akrobata. Bo-
hužel její manžel v pouhých čtyřiceti letech 
podlehl zákeřné rakovině. Vrátila se tedy 
domů na rodný zámek a pečovala v první 
řadě o svou maminku Gizelu. Ta trpěla de-
formujícím revmatismem,“ říká na úvod 
dobrý selský synek a věrný lidovec Josef 
Kalbáč. Stejně jako on i paní Blanka byla 
velmi pobožná a vůbec pro ni neznamenalo 
sebemenší problém docházet na bohoslužby 

do sousedního Zá-
boří pěšky: „V po-
válečné době se 
už totiž v zámecké 
kapli v bratronic-
kém sídle nekona-
ly žádné církevní 
obřady. Předtím 
zde ale kaplan pů-
sobil a pravidelné 
bohoslužby tady 
navštěvovalo velké 
množství věřících 
z celého panství. 
Několikrát Josef 
Kalbáč paní Blanku 
ze Záboří do Bra-
tronic vezl autem: 
„Jednou v zimě- to 

venku panoval docela slušný mrazík- si paní 
Blanka povzdychla: „To mně nečeká zítra 
dobrý den- sníh, mráz…..“ Já se jí tenkrát 
optal: „A co vás trápí?“ Ona odvětila: „Ale 
musím na hřbitově v Záboří vykopat jeden 
hrob!“ To mně překvapilo: „Copak vy ko-
pete hroby?“ „To víte, v Záboří jim chybí 
hrobník, a tak požádali mně, jestli bych se 

téhle práce neujala.  Alespoň si také něco 
přivydělám. Mně fyzická práce není cizí- už 
jako děti jsme s Christianem museli pracovat 

na našem rodinném hospodářství a být rodi-
čům oporou. Vlastnili jsme přes 200 hektarů 
polí, lesů, byly tady rybníky, hospodářská 
zvířata……“ Za nacistické okupace se ro-
dina Battagliů odmítla přihlásit k Němcům 
a za trest jí byla na zámek dosazena nucená 
správa. Zachovali se na rozdíl od mnoha ryze 
českých šlechtických rodů vlastenecky a se 
ctí. Vysloužili si všeobecnou úctu a uznání 
tím spíše, že jejich předkové náleželi k ital-
ské vojenské šlechtě. Ovšem po únoru 1948 
přišla další nucená správa nebo spíše znárod-
nění, a sice ze strany komunistických uchva-
titelů. Ta trvala mnohem déle. Rodině Batta-
hgliů bylo milostivě povoleno dále bydlet 
na zámku, ovšem v roli trpěných nájemníků. 
Po roce 1989 byl bratronický zámek s okol-
ními hektary půdy navrácen v rámci restituce 
původním majitelům. Nakonec v útrobách 
chátrajícího sídla zůstala paní Blanka doce-
la sama. Po čtyřech letech citového strádání 
došlo k prodeji kompletního majetku. Těžce 
zkoušená životem a často konfrontována se 
smrtí blízkých dožívala dobrá paní Blanka 
nejprve v domově důchodců v Lažanech, po-
sléze v Blatné. Tam 7.ledna roku 2005 v po-
žehnaném věku 94 let odešla na cestu, z níž 
není návratu, aby se shledala s milovanými 
rodiči a bratrem Christianem.

S Christianem Battagliou podle dalších 
slov Josefa Kalbáče bylo těch setkání nepo-
měrně víc: „On se proháněl v sedle kola mou 
rodnou domovinou prakticky každý den. Rád 
u nás na statku při svých cyklotoulkách kra-
jem zastavil na kus řeči. Přestože byl zvyklý 
na svou tradiční prostou stravu - chléb a pra-
menitou vodu, jak ostatně uvádí spisovatel 
Ota Pavel v příslušné literatuře, zbožňoval 
i domácí tzv. sedlé mléko. A to pro něho ma-
minka na gruntě v Třebohosticích mívala už 
dopředu připravené. Při té příležitosti - sly-
ším to jako dnes- maminka Christianovi pra-
vila: „Vy, barone, jednou na tom svém kole 
zemřete!“ A on reagoval následovně: „To je 
možné, že se tak stane. Ale ať raději ze mě 
vyprchá život vedle mého kola, než abych 
byl oběšen jako mnoho politických vězňů!“ 
To se totiž psala zlá padesátá léta. A v je-
jich průběhu dokonce došlo na Christianovo 
uvěznění v žaláři v Březnici. Zachránili ho 
stateční bratroničtí obyvatelé, kteří jednotně 
vystoupili na jeho obranu a zasadili se o ba-
ronovo propuštění na svobodu. Christianovi 
přátelé jeho repliku o šibenici později ještě 
rozšířili: „Christian se mi několikrát svěřil, 
že má největší hrůzu z toho, že stráví své 
poslední chvíle bezmocně ležící v posteli 
a bude nucen pozorovat, jak mu komouši 
rozkrádají a plení rodný zámek,“ vzpomí-
nal za svého života jeho kamarád František 
Stupka z Blatné. Ostatně z bratronického 
šlechtického sídla se v časech vlády jedné 
strany skutečně leccos ztratilo. Co se neztra-
tilo tehdy, ztratilo se po slavné sametové re-
voluci během několika vloupání.

Příslušníci rodiny Battagliů z Bratro-

Emeritní senátor Kalbáč pokládá u pomníku 
v Bratronicích kytici
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nic byli podle emeritního senátora lidmi 
nadobyčejně slušnými a skromnými. Maso 
se podávalo v zámecké jídelně pouze v ne-
děli. Po zbytek týdne konzumovala rodina 
zeleninu. „Starý pan baron Quido vždycky, 
když někomu na jejich panství vyhořelo 
stavení, věnoval postižené rodině zdarma 
dříví na nový krov. A při výlovech rybníků, 
patřících k panství rodiny Battagliů, platilo 
nepsané právo, že tamní hospodáři, co vlast-
nili louky pod výpustmi zavodněných ploch, 
dostávali zdarma ty největší kapry. Rodiče 
mně na výlov vždycky posílali s taškou, kam 
mi nejohromnějšího kapra z prvního zátahu 
skutečně rybáři poctivě vložili. Baron Quido 
sám osobně vždycky stával na hrázi- za nic 
by si tohle vodní dobrodružství nenechal ujít! 
Tohle všechno platilo ještě v poválečné době. 
Poté, co rodina Battagliů s příchodem komu-
nistického režimu o všechno přišla, jsme už 
nikdy svého kapra nedostali. Ani žádný jiný 
hospodář!“ Josef Kalbáč si rád připomíná 
okamžiky, kdy k nim do stavení baron Quido 
docházel za jeho dědečkem: „Dědeček totiž 
po určitou dobu zastával úřad starosty naší 
vesnice. Třebohostice tehdy patřily k brat-
ronickému panství, a tak oba pánové pravi-
delně řešili různé záležitosti majetkového 
charakteru.“

„Jsem vděčný za to, že mi osud přivedl 
tyhle lidi do cesty,“ loučí se se světlou pa-
mátkou čtveřice pravých šlechticů jak duší, 
tak původem, jejich celoživotní příznivec 
z Třebohostic. Jen prozatím, samozřejmě. 
Protože rozloučit se natrvalo s někým, komu 
člověk jednou otevřel své srdce, vlastně ani 
nelze.

Všechno pro slavného rodáka
I letos se vzpomínková cyklistická jízda, 

nově také na počest paní Blanky, uskutečni-
la za významné podpory rodiště legendár-
ní sourozenecké dvojice- obce Bratronice. 
Uvnitř objektu zdejšího Obecního úřadu tra-
dičně fungovala na výbornou občerstvovací 
stanice. Ale v Bratronicích šli a půjdou ješ-
tě dál…. Okolí čestného pomníku Christia-
nu Battagliovi místní občané velmi pečlivě 
a důstojně v rámci dobrovolné brigády upra-
vili. Květinový koberec pod památníkem je 
do slova a do písmene fascinujícím prvkem 
i jinak vyšperkované návsi. Navíc se počítá 
s kompletní renovací pomníku samého: „Již 
jsme kontaktovali příslušného restaurátora. 
Ten se byl u nás v obci na předmět zakázky 
osobně podívat. Christian Battaglia vždycky 
bude nejproslulejší osobností naší obce a je 
naší morální povinností pečovat o vše, co ho 
veřejnosti připomíná,“ prohlašuje současná 
starostka Bratronic Hana Krejčířová.

Poslední zastávkou pietního podniku 
„Po stopách Christiana a Blanky Battagli-
ových“ musel být a také byl les „Tisovník“. 
Místo, ze kterého čiší smutek a nostalgie. 
Tady 24.srpna 1991 ve věku 77 let, přesně 
podle mnoha předpovědí, skonal král jiho-

české cyklistiky tak jak žil - v sedle kola. 
Tisíckrát projížděl Tisovníkem, až se mu 
po tisící prvé stal Tisovník osudným. „Vracel 
se tehdy z cyklistických závodů ve strakoni-
cích v doprovodu tří kamarádů. Zčistajasna 
zesinal ve tvářích a hlesl: „Kluci, já mám 
hlad…“ Než mohl kdokoliv z jeho doprovo-
du zareagovat, Christian najednou několikrát 
prokřižoval asfaltový koberec a zhroutil se 
do trávy. I když se za kratičkou dobu poda-
řilo stopnout projíždějící auto, naložit ne-
hybné tělo a odvézt poprvé poraženého reka 
z bratronického zámku do nemocnice, nešlo 
ho zachránit. Pravděpodobně byl mrtev již 
po pádu z kola. Jako příčinu snmrti urči-
li lékaři masivní srdeční infarkt,“ sestavuje 
posloupnost tragédie, co zasáhla bolestně 
celou českou cyklistiku, její poslední žijící 
účastník.

Smutnou událost připomíná dřevěný kříž, 
vztyčený na kraji lesa a ozdobený plaketou 
z Mistrovství světa veteránů v nšmeckém St, 
Johannu. Tam železný „Krista“ rád a často 
startoval. Jeho nejúžasnějším triumfem ov-
šem byl fakt, že pětadvacetkrát absolvoval 
nejnáročnější cyklomaratón Praha - Karlovy 
Vary - Praha. To nedokázal nikdo před ním 
ani po něm. Za svůj bohatý sportovní život 
pokořil v cyklistickém dresu 935 000 kilo-
metrů, což se nepodařilo ani mnohým řidi-
čům autobusu.

Tam u lesa Tisovníku se uzavřela ofi ciál-
ní část programu pietní jízdy. Dále už jednot-
livé cyklistické party či jedinci pokračovali 
podle vlastního uvážení. Byli pouze požádá-
ni organizátory, zda 
by mohli dorazit 
do cíle v Buzicích 
do patnácti hodin 
odpoledne. Tam 
po obdržení pamět-
ních listů usedli 
ke společnému ob-
čerstvení. Násle-
doval doprovodný 
program - vystou-
pení blatenských 
mažoretek a taneč-
ní country skupiny 
„Rozálie“ ze Stra-
konic, která do svých tanečních „hrátek“ 
zapojila i diváky. Zlatý hřeb představovala 
tombola o šedesát převážně cyklistických 
cen, kde TOP výhrou byly nádherné cykli-
stické tretry. Ty věnoval pořadatelům Miloš 
Bečvář ze Strakonic- někdejší profesionální 
lyžař a nynější majitel sportovní prodejny.

Počasí cyklistickým nadšencům skuteč-
ně velmi přálo. Snad se tam nahoře Blanka 
a Christian na příslušných místech trošku 
přimluvili. Vždyť jsou a jistě stále budou 
patrony tohoto nádherného sportu a s ním 
i svých následovníků. A takoví „andělé stráž-
ní“ jsou k nezaplacení! 

Blanka a Christian Battagliovi žili tak, 
aby nikomu neublížili a nikoho nezarmoutili. 

Inklinovali k lůnu přírody, šířili lásku a dob-
ro, vyznávali čisté přátelství a úctu lidem, co 
si je zasloužili. Nesmí upadnout v zapomně-
ní nejen proto, co dokázali. Ale prostě už jen 
proto, že vůbec byli!

Cyklistická pieta za Blanku a Christiana 
se letos konala s významnou podporou obcí 
Buzice, Bratronice a města Blatná. Za to 
všem uvedeným samosprávám náleží srdeč-
né poděkování. Stejně tak náleží vřelé díky 
za aktivní pomoc městské policii Blatná, Ja-
roslavu Plechatému z Nahošína a jeho rodině 
a přátelům za výborně a zodpovědně „zmák-
nutou“ pořadatelskou službu na trati a kolek-
tivu buzické hospody „U Čiláka“ za senzační 
servis na place, u pípy i v kuchyni. V nepo-
slední řadě pak zhotoviteli nádherných triček 
s Christianem a Blankou- panu Janu Franko-
vi z Prahy, výrobci neméně půvabných pa-
mětních listů Jiřímu Říhovi z Plzně.

Za zmínku určitě stojí, že nejstarším 
účastníkem cyklistické akce byl Miroslav 
Hejl z Blatné. Ve svých 85 letech zdatný ve-
terán poctivě absolvoval kompletní okruh. 
Právem převzal z rukou pořadatelů zvláštní 
cenu. Druhá „specialita“- cyklistická kšil-
tovka, kterou nosil slavný profík Roman 
Kreutziger, přemožitel obávané Tour de 
France a dalších vrcholných závodů - puto-
vala na adresu Jaroslava Plechatého za jeho 
věrné pořadatelské služby cykloakcím na bu-
zické půdě. 

Vynikl i stálý účastník Josef Trča ze 
Škvořetic. Bohužel tak, jak by si to nikdo 
nepřál. Až do vrcholu na les „Tisovník“ 

bylo všechno v pořádku. Ve zpátečním sjez-
du ho projíždějící motorkáři téměř natlačili 
do škarpy, kde došlo k defektu. Na prázdném 
kole dílem jel, dílem popocházel rovných 22 
kilometrů. Nestalo se mu to poprvé: „Jsem 
prostě smolař. Snad si ani nepamatuji akci, 
která by se v mém případě obešla bez tech-
nického zkratu. Můj osobní rekord, kdy jsem 
byl nucen vést kolo, činí 55 kilometrů,“ říká 
borec v důchodovém věku, který do toho ale 
stále znovu a znovu skáče takříkajíc po hla-
vě.

I tohle ale k cyklistice patří. Naštěstí pře-
vládá pohoda, relax a upevňování kondice 
nenásilnou cestou.

Vladimír Šavrda 

V lese Tisovníku na místě smrti Ch. Battaglii
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